
PROTOKÓŁ Nr XI.2025 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 27 lutego 2025 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia XI sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 14 radnych, na ustawowy skład 15 radnych,  

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

- nieobecna usprawiedliwiona radna Paulina Pietrykowska 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział Witam gości zaproszonych, a jest  

z nami dzisiaj jak zawsze Pan Wójt Gminy Złotów Piotr Lach, jest z nami Wicestarosta 

Daniel Sztych oraz nowy Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Artur Walczyński. Witam 

również pracowników urzędu odpowiedzialnych za obsługę sesji.  

        

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury za rok 2024  

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska  

i Zdrowia za rok 2024 
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8. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów w roku 2024 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

10. Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie 

Złotów w roku 2024 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Złotowskiemu       

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2025 rok 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 

– 2030 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Złotów w roku 2025” 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz 

zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji dla szkół oraz 

placówek wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Złotów prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne inne niż Gmina Złotów  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie obrony 

Szkoły Podstawowej im. Tony’ego Halika w Górznej  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu 

wobec planowanej likwidacji Szkoły Podstawowej w Sławianowie  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Urząd 

Cywilnej i Demokratycznej Kontroli  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

osłonowego dotyczącego realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp do tzw. 
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„opieki na odległość” w ramach Programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad sprawiania pogrzebów 

przez Gminę Złotów 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złotowie  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

gruntowej na rzecz Gminy Złotów pod przepompownię ścieków  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 609 obręb Górzna, stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 346/1 obręb Kamień, stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 17 obręb Klukowo, stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 152 obręb Krzywa Wieś, stanowiącej 

własność Gminy Złotów 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 449/3 obręb Międzybłocie, 

stanowiącej własność Gminy Złotów 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 586/1 obręb Święta, stanowiącej 

własność Gminy Złotów   

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Złotów   



4 

 

30. Interpelacje i zapytania radnych  

31. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

32. Wolne wnioski i informacje 

33. Zamknięcie obrad 

  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, wraz z niezbędnymi materiałami na 

dzisiejszą sesję otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad w związku z tym mam 

zapytanie, czy ktoś chciałby wnieść zmiany do porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę 

Panie Wójcie.  

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowna Rado, chciałbym prosić o wprowadzenie do dzisiejszego 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów spółka z o. o. w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów. Tak jak dyskutowaliśmy 

na komisjach, no szukamy możliwości kontynuowania inwestycji wodno – kanalizacyjnych, 

czyniliśmy to do tej pory za pośrednictwem Zakładu Wodociągów i Kanalizacji i chcemy 

transferować no odpowiednio, odpowiednie środki w celu możliwości realizacji kolejnych 

zadań. Dziękuję bardzo.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, czy jeszcze ktoś z Państwa? 

Ja Drodzy Państwo ze swojej strony w poniedziałek informuję, że w poniedziałek było 

Wspólne robocze Posiedzenie Stałych Komisji Rady. Wszystkie materiały, które są zawarte  

w programie dzisiejszej sesji, były szczegółowo omawiane i mamy tutaj postanowienie takie 

Radnych było, że jeden projekt uchwały, który wywołuje troszeczkę kontrowersji. 

Chcielibyśmy już bardziej się nad nim pochylić, zastanowić. Dotyczący, to jest projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

działka nr 400, przepraszam 586/1 obręb Święta stanowiącej własność Gminy Złotów. Jest to 

droga. Budzi ona tam wiele kontrowersji wśród Radnych, a w szczególności tutaj sprawę nam 

przybliżył najbardziej zorientowany w tej sprawie Radny Andrzej Białczyk. W związku z tym 

Rada postanowiła, aby ten punkt z porządku obrad dzisiejszych wykreślić. Tak? Dobrze. Czy 

ktoś jeszcze chciałby wnieść jakieś zmiany? Nie. W związku z tym, Drodzy Państwo, poddaję 

pod głosowanie najpierw pierwszą zmianę zgłoszoną do porządku obrad przez Pana Wójta. 
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Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę ją zaznaczyć w porządku obrad jako pkt 11  

i teraz głosujemy nad wykreśleniem z porządku obrad pkt 28 to jest projekt uchwały. Proszę 

bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Tak, kto jest za odrzuceniem? 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym proszę wykreślić Drodzy Państwo pkt 28  

z porządku obrad i po prostu numerację dostosować do stosownie do wprowadzonych zmian.  

Stwierdzam, iż więcej proponowanych zmian do porządku obrad nie było. W związku z tym 

poddaję pod głosowanie porządek obrad z uwzględnieniem wcześniej głosowanych zmian. Kto 

jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   
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4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury za rok 2024  

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska  

i Zdrowia za rok 2024 
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8. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów w roku 2024 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

10. Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie 

Złotów w roku 2024 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o., w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Złotowskiemu       

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2025 rok 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 

– 2030 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Złotów w roku 2025” 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz 

zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji dla szkół oraz 

placówek wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Złotów prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne inne niż Gmina Złotów  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie obrony 

Szkoły Podstawowej im. Tony’ego Halika w Górznej  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu 

wobec planowanej likwidacji Szkoły Podstawowej w Sławianowie  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Urząd 

Cywilnej i Demokratycznej Kontroli  
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20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

osłonowego dotyczącego realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp do tzw. 

„opieki na odległość” w ramach Programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad sprawiania pogrzebów 

przez Gminę Złotów 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złotowie  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

gruntowej na rzecz Gminy Złotów pod przepompownię ścieków  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 609 obręb Górzna, stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 346/1 obręb Kamień, stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 17 obręb Klukowo, stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 152 obręb Krzywa Wieś, stanowiącej 

własność Gminy Złotów 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 449/3 obręb Międzybłocie, 

stanowiącej własność Gminy Złotów 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Złotów   

30. Interpelacje i zapytania radnych  

31. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  
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32. Wolne wnioski i informacje 

33. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2, przechodzę Drodzy Państwo do pkt 3 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział protokół w Państwa posiadaniu. Wszystkie materiały na 

dzisiejszą sesję dotarły myślę, że w ustawowym terminie i drogą mailową. Czy są pytania?  

Nie ma pytań. W związku z tym poddaję punkt pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji? Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 3, przechodzimy do pkt 4 Sprawozdanie 

Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. Sprawozdanie w Państwa 

posiadaniu. 

 

 

Ad 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie w Państwa posiadaniu. Proszę, bardzo 

otwieram w formie dyskusji, czy są pytania do Pana Wójta w tej kwestii? Myślę w formie 

pytań, jak są jakieś niejasności do Pana Wójta. Proszę kolega Radny Bartłomiej Batko.  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, chciałbym zapytać o spotkanie z zespołem planistów na temat 

konsekwencji opracowania planu ogólnego, czy coś tam rzeczywiście te konsekwencje dla nas 

są, a szczególnie pytam o te negatywne ewentualnie, dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Wójcie.  
 

Piotr Lach – powiedział,  tak jest. Proszę Państwa nie ukrywam, że spotkanie, o które 

zabiegali planiści, byli to potencjalni wykonawcy naszego planu ogólnego, do którego 

przystąpiliśmy jakiś czas temu, chcieli przedstawić konsekwencje wdrożenia planu ogólnego  

w oparciu o istniejące dotychczas przepisy, w oparciu o istniejącą funkcjonującą ustawę. No, 

nie ukrywam, że nie wyglądało to dobrze w bardzo dużym skrócie możemy powiedzieć, że 

mieliśmy świadomość posiadania jakby z nadmiernej liczby obszarów pod zabudowę i śledząc 

treść ustawy, wiedzieliśmy, że może to generować jakieś problemy. Natomiast okazało się,  

że w tej chwili informujemy mieszkańców, że mogą składać jeszcze wnioski o wydaniu 

warunków zabudowy na różnych obszarach naszej Gminy. Oczywiście tam, gdzie prawo 

pozwala na wydanie takich warunków. W obecnej interpretacji prawnej takie warunki 

zabudowy są ważne bezterminowo. Natomiast projekt tej zmiany planu, wprowadzenie planu 

ogólnego powodował, że mieliśmy obszary, znaczne duże obszary, na których tereny, na 

których były wydane warunki zabudowy, są wydawane warunki zabudowy, na których 

dokonane zostały podziały w wyniku tych warunków zabudowy nie znalazły się w strefach 
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przeznaczonych pod zabudowę. Na naszym terenie głównie to chodzi o obszary uzupełniania 

zabudowy. Te definicje powodują, że to musi być 5 budynków w określonej odległości od 

siebie, żeby można było to uznać za obszar uzupełniania zabudowy, dochodzi do takiej 

sytuacji, że mamy w obszarach wiejskich domy, znajdują się w tym obszarze uzupełnienia 

zabudowy, a garaż już nie i tego garażu nie będzie można rozbudować, przebudować, bo nie 

będzie można wydać żadnych dokumentów, ponieważ ten znajdzie się poza planem. Już nie 

mówiąc o tym, że jak mamy spojrzeć w oczy obywatelom, którym dzisiaj wydajemy warunki 

zabudowy, mówiąc, że one będą ważne bezterminowo, a jednocześnie mając świadomość na 

razie bez dokumentu potwierdzającego tego. Natomiast w pewnych zarysach, mając 

świadomość, że ten obszar nie znajdzie się w terenie przeznaczonym przez plan pod zabudowę. 

W związku z tym moim zdaniem są to absurdalne rzeczy. Do tej pory środowiska 

samorządowe nie wypowiadały się specjalnie w tym temacie. Wynikało to z tego,  

że zaawansowanie prac projektowych było na bardzo wstępnym etapie i nie było tej 

świadomości, nie było tych analiz, ponieważ one wymagają no szczegółowego materiału, 

głównie statystycznego, wszystko jest przeliczane na hektary, są różnego rodzaju 

współczynniki, algorytmy itd. I dopiero gminy, które mają jakieś bardziej w sposób bardziej 

zaawansowane te prace, były w stanie przejrzeć na oczy i zobaczyć, jakie są konsekwencje tych 

działań. Z tego, co mówili planiści o obszarach miejskich, jest to zdecydowanie mniejszy 

problem i tam być może ta reforma planistyczna się sprawdzi i uporządkuje pewne kwestie. 

Natomiast w obszarach wiejskich budzi ogromne, ogromne kontrowersje i z moje kontakty  

z innymi samorządowcami, którzy są na podobnym, którzy byli na podobnym etapie analizy  

to potwierdzają. Jakby krótko po naszym spotkaniu, zaczęły też się pojawiać informacje  

w przestrzeni samorządowej, na newsletterze samorządowym. Mianowicie pierwszy ruch jest 

taki, że wydłużono ponownie termin wprowadzenia planów ogólnych do czerwca przyszłego 

roku i też jakby zapowiedziano kolejną analizę tej ustawy pod kątem pojawiających się 

problemów. Te problemy są sygnalizowane przez inne jednostki samorządu terytorialnego. 

Wczoraj w newsletterze była też informacja z województwa warmińsko – mazurskiego z jednej 

z gmin, dla szeregu gmin tego województwa, gdzie mówiono o problemie lawinowego wzrostu 

wniosków, wydaniu warunków zabudowy. W naszym przypadku rok do roku mamy wzrost 

tych wniosków o 400 % porównując podobny obszar, podobny zakres czasowy. W związku  

z tym mamy też ogromne problemy z realizacją terminową tych warunków, a tak jak 

powiedziałem gdzieś, z tyłu głowy mam świadomość, że część z nich nie będzie mogła być 

zabudowana. W związku z tym no mam nadzieję, że nastąpią pewne zmiany w tym zakresie,  

a swoją drogą prawdopodobnie przedstawimy tutaj Państwu w przyszłym miesiącu uchwałę  
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w sprawie przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, która będzie 

miała na celu (nie chcę użyć słowa uratowanie), ale wprowadzenie planu na obszarach, które  

w tej chwili mają wydane warunki zabudowy, które jeszcze w obowiązującym studium 

zagospodarowania przestrzennego są obszarami znajdującymi się, przeznaczonymi pod 

zabudowę, na których możemy dokonać jeszcze takiej zmiany. I no takie prace podejmiemy. 

My mamy specyficzną sytuację planistyczną, ponieważ gdyby spojrzeć na naszą mapę, to na 

obszarach rolnych mamy plan zagospodarowania przestrzennego, a na obszarach zabudowy 

nie. Ponieważ robiliśmy plan rolno- leśny wyłączający z nowej zabudowy. Miał służyć 

zalesianiu naszych terenów plan z 2008 roku. Gdyby było odwrotnie, gdybyśmy mieli  

w planach plany na obszarach zabudowanych nie byłoby tematu, nie byłoby problemu. 

Natomiast ta odwrotna sytuacja u nas powoduje, że no, pojawił się bardzo duży konflikt tutaj 

interesów, no i będziemy musieli wspólnie prowadzić jakieś działania, które zminimalizują 

negatywne skutki tych zmian. No i też mam nadzieję, że lobby samorządowe doprowadzi do 

zmiany części przepisów i będzie można w jakiś sposób racjonalnie przeprowadzić tą reformę, 

która na pewno jest potrzebna, ale nie w takiej formie. To tyle na ten temat. Ja jeszcze, jeżeli 

mogę, Panie Przewodniczący, to bym dodał tutaj parę rzeczy takich komentarza do tego 

sprawozdania, bo też korzystając z tego, że jest tutaj Wicestarosta chciałem też poinformować, 

że przystąpiliśmy do przetargu na budowę ścieżki pieszo- rowerowej na trasie Zalesie- Złotów. 

Oczywiście, jak zwykle bywa, że tam pewne problemy się pojawiają, ale na dużej części jest  

to ścieżka, która jest zlokalizowana w pasie drogi powiatowej. Myślę, że Pan Starosta o tym 

wie, Pan Dyrektor też. Już tam pewne problemy mieliśmy z wycinką drzew, no wycofujemy się  

z tego, wycofujemy się z tego, chcemy zrobić w miarę racjonalnie. Oczywiście część obywateli 

chce, żeby drzewa zniknęły, część nie. To tak jak zwykle bywa. Natomiast dla nas kluczowe 

jest wybudowanie ścieżki i zdjęcie ruchu pieszo- rowerowego z tej drogi powiatowej. W części 

ono oczywiście przebiega na naszych terenach przejętych parę lat temu, a w części, żeby 

uniknąć sytuacji takiej jak min. na Stawnicy czy to, co mamy przy drodze wojewódzkiej  

z Blękwitu do Złotowa, żeby nie zmuszać mieszkańców do wjeżdżania jednak na drogi,  

to postanowiliśmy zrealizować to zadanie w całości, wychodząc jakby poza obszar naszego 

posiadania. I jest to też taki gest- nasz wkład w inwestycje powiatowe. Koszt tej całej 

inwestycji ponad 4  000 000  zł. Mamy nadzieję na otrzymanie dofinansowania w kwocie  

2 mln, 2  857  000  zł. Jest to zadanie realizowane z tzw. ZIT-ów. Kolejną rzeczą, o której 

chciałem Państwu powiedzieć, to jest to, że tutaj też takie zapisy były, że uczestniczyłem  

w konferencjach. Jedna dotyczyła rozwoju gospodarczego i tutaj też ponownie pojawili się 

przedstawiciele stref gospodarczych. Była duża, dużo mowy o rozwoju gospodarczym, my 
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oczywiście nie dysponujemy, nie jesteśmy w posiadaniu takich nieruchomości jako Gmina. 

Możemy bazować jedynie na tym, co obywatele przeznaczą pod działalność gospodarczą.  

Natomiast też tutaj jest kluczowe, żeby w przygotowywanym planie ogólnym poszukać takich 

terenów, przeznaczyć je pod rozwój gospodarczy, spowodować właśnie wyodrębnienie takich 

funkcji. Żeby no, na przyszłość nie było konfliktów. Nie było mieszania funkcji mieszkaniowej 

z gospodarczą. Także tutaj na pewno kiedyś do tych planów gospodarczych przystąpimy, czy 

do planu ogólnego i te kwestie będziemy musieli uregulować. Kolejne spotkanie, które miałem 

w ramach zjazdu Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski, też staramy się być od czasu 

do czasu przynajmniej aktywni, ponieważ jest to takie forum, jest to taka tuba, która informuje 

rząd- stronę rządową o wielu, o wielu problemach samorządowych tych naszych lokalnych  

i tam rozmawialiśmy o wielu problemach. Dominującym problemem jest, jeżeli chodzi  

o kwestie finansowe, gdzie specjaliści od finansów samorządowych to mówili główny problem 

samorządów to jest oświata i gospodarka odpadami. O planistyce jeszcze nie mówiono tak jak 

mówię, pewnie na następnych spotkaniach dominującym nurtem będzie, będzie planistyka  

i związane z tym problemy. Natomiast w chwili obecnej gospodarka odpadami i finansowanie 

oświaty. Jutro zresztą mamy spotkanie na zaproszenie Posła Głowskiego w Pile odbędzie się 

spotkanie z panią Katarzyną Lubnauer, Panią Minister, która jest sekretarzem stanu  

w Ministerstwie Edukacji Narodowej i tematem m.in. będzie: bieżące sprawy związane  

z funkcjonowaniem systemu oświaty, ze szczególnym uwzględnieniem wyzwań stojących 

przed jednostkami samorządu terytorialnego. Wiem, że takie spotkanie w późniejszym czasie 

mają również nasi Dyrektorzy, więc być może tam jakieś tematy, które nas tutaj w ostatnim 

czasie bardzo interesują będą miały, będziemy mieli możliwość poruszyć. Kolejną rzeczą, 

której nie zawarliśmy w sprawozdaniu może nawet dlatego, że do końca nie mogliśmy 

uwierzyć w to. Jak Państwo wiecie dużym wysiłkiem przygotowywaliśmy się do sięgnięcia po 

środki KPO- była to cudowna broń, która miała pchnąć nas w rozwoju gospodarczym. Mówię 

to z pewnym przekąsem, natomiast no nasze rozczarowanie jest przeogromne. Mam przed sobą 

listę- było przeznaczone na tą inwestycję, na te zadania około 70  000 000  zł. Załapało się 

około 15- 16 tutaj jednostek samorządu terytorialnego. My jesteśmy na 75 miejscu, żadna 

jednostka z powiatu złotowskiego się nie załapała. Mimo dosyć dobrego rozłożenia jakby tych 

mieszkańców na jednostkę długości sieci, to pozostałe czynniki typu zasobność powiatu  

i przeróżne inne współczynniki sprawiły, że otrzymaliśmy 4 punkty. Najlepsze, najlepsze  

2 gminy mają, 3 gminy mają po 10 punktów. Jesteśmy krainą mlekiem i miodem płynącą. 

Złożyliśmy wniosek na 5  000 000  zł. Miało nas to pchnąć cywilizacyjnie. Były to miejsca,  
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w których w przyszłości planujemy budowy dróg i realizacja tych zadań kanalizacyjnych była 

kluczowa dla przyspieszenia ewentualnie inwestycji tych infrastrukturalnych  

i żaden z samorządów powiatu złotowskiego nie otrzyma takiego dofinansowania. Łącznie 

wnioskowało 135, 135 samorządów na łączną kwotę 488 000 000, prawie 489  000 000  zł. I to 

pokazuje, jakie są potrzeby, jakie są priorytety. Oczywiście jest część samorządów 

podejrzewam, która jest na tyle zasobna finansowo, że składa na wszelki wypadek, ale my do 

nich nie należymy. My należymy do samorządów, które nie mają możliwości realizowania tak 

dużych inwestycji z własnych środków i takiego dofinansowania nie otrzymaliśmy. Co jeszcze 

może się zdarzyć, żebyśmy pchnęli to nadal? Ja dzisiaj o 11.00 mam udzielić 20-minutowy, 20-

sekundowej, 20 sekundowych wypowiedzi na temat zrealizowanych inwestycji PROW-oskich 

w latach 2014 – 2020. Jesteśmy bardzo wdzięczni za te pieniądze, ale to było 5 lat temu. No ile 

razy można opowiadać, że jesteśmy piękni, młodzi i silni? Chcemy powiedzieć, co chcemy 

zrobić w przyszłości i nie chcę, nie chcę, pewnie powiem to, co mi napisano na kartce, a z tyłu 

głowy będę miał to, co bym chciał powiedzieć naprawdę, co o tym wszystkim myślę. Także 

proszę Państwa no tak to wygląda sprawozdanie. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania, to bardzo 

proszę.  

- więcej pytań nie było  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 4 przechodzimy Drodzy Państwo, do pkt 5 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał.   

 

Ad 5 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

Złotów. Punkt 6. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad 6 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu, Spraw Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury za rok 2024. Informacja 

przed Państwem. Czy są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaje sprawozdanie pod głosowanie. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt Drodzy Państwo 6. Przechodzimy do pkt 

7. 

 

Ad 7 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 

Ochrony Środowiska i Zdrowia za rok 2024. Otwieram dyskusję. Sprawozdanie również  

w Państwa posiadaniu. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję sprawozdanie pod głosowanie. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 7, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 8. 

 

Ad 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów w roku 2024. Otwieram dyskusję Drodzy 

Państwo, sprawozdanie jest również w Państwa posiadaniu, tak jak wcześniej mówiłem,  

że wszelkie materiały mam nadzieję, że dotarły w czasie do Państwa. Także na Komisji.  

No i były dyskutowane na Wspólnej Komisji. Nie ma pytań. W związku z tym Drodzy 

Państwo, kto jest za lub przeciw lub się wstrzymuje za tym sprawozdaniem oczywiście, 

głosujemy sprawozdanie, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 8, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 9. 

 

Ad 9 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów w roku 2024. Otwieram dyskusję Drodzy 

Państwo, sprawozdanie jest również w Państwa posiadaniu, tak jak wcześniej mówiłem,  

że wszelkie materiały mam nadzieję, że dotarły w czasie do Państwa. Także na Komisji.  

No i były dyskutowane na Wspólnej Komisji. Nie ma pytań. W związku z tym Drodzy 
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Państwo, kto jest za lub przeciw lub się wstrzymuje za tym sprawozdaniem oczywiście, 

głosujemy sprawozdanie, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Zamykam pkt 9, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 10. 

 

Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział,  Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie 

oświaty w Gminie Złotów w roku 2024. No temat gorący od wielu, wielu dni. Także, tak 

szczegółowa analiza jest, pokrywa się z wszystkimi wcześniej danymi, które w którym byliśmy 
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w posiadaniu. Czy ktoś chciałby zabrać głos jeszcze w tym temacie? Kolega Radny Bartłomiej 

Batko, proszę bardzo.  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak bardziej w formie komentarza. Rzeczywiście te 

informacje, które do nas dotarły, rzeczywiście potwierdzają w całości wszystkie nasze 

dotychczasowe tutaj rozważania i te niestety decyzje ostatnie też są tutaj doskonale 

potwierdzone. Ja też chciałem podziękować, rzeczywiście, że teraz ta forma tej tabelki jest 

bardzo przejrzysta, bardzo taka czytelna, bardzo prosta do wyciągnięcia wniosków 

jakichkolwiek. One bazują na tych wszystkich informacjach, które my jako Radni znamy od 

dawna i też rzeczywiście nie ma wątpliwości. W każdym bądź razie jak się na nią spojrzy to 

nawet osoba nie zaznajomią, nie zaznajomiona dokładnie z tematami spojrzy to od razu widzi, 

jakie są kwoty, mówię tylko o kwotach, co to wystarczy, to to widzi. Tutaj łatwo wyciągnąć 

wnioski także bo tak naprawdę. No nie wymaga ta sytuacja więcej komentarza. Tyle, dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze Radnemu, czy jeszcze ktoś  

z Państwa? A pro-forma Wy, wiecie Państwo. Przegłosujemy tą analizę szczegółową, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   
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14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Analiza została przyjęta jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Zamykam pkt 10, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 11. 

 

Ad 11 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów  

Sp. z o.o., w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów.  

Otwieram dyskusję. Omawiane na Komisji oczywiście – to był wniosek. Skoro nie ma pytań, 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.100.2025 

Uchwała Nr XI.100.2025 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o., w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów stanowi załącznik nr 10 

do protokołu.  

 

Zamykam pkt 11, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 12. 

 

Ad 12 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Złotowskiemu. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Złotowskiemu radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie  

z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. Czy są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie.  

Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.101.2025 

Uchwała Nr XI.101.2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Złotowskiemu stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Zamykam pkt 12, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 13. 

 

Ad 13 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2025 rok. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały budżetowej na 2025 rok radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie  

z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. Zostały nam dostarczone autopoprawki. Tak i tutaj najpierw musimy się zająć 

autopoprawkami, które otrzymaliśmy tuż przed sesją. One też wynikają po większości  

z wniosków przyjętych na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Czy są pytania? Skoro nie ma 

pytań Drodzy Państwo poddaję przedstawione autopoprawki pod głosowanie. Proszę bardzo, 

kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   
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2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie i w związku  

z tym Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2025 rok z uwzględnieniem wcześniej głosowanych 

autopoprawek. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.102.2025 

Uchwała Nr XI.102.2025 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2025 

rok  stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Zamykam pkt 13 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 14. 

 

Ad 14 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na 

lata 2025 – 2030. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem 

o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Tutaj również 

najpierw musimy zająć się autopoprawkami nie ma pytań. W związku z tym poddaję pod 

głosowanie przedstawione autopoprawki kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie i w związku  

z tym Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 również  

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek. Kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw 

lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   
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6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.103.2025 

Uchwała Nr XI.103.2025 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Złotów na lata 2025 – 2030 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Zamykam pkt 14 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 15. 

 

Ad 15 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Złotów w roku 2025”. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz  

z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji 

Otwieram dyskusję, są pytania? Nie ma. W związku z tym poddaję projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Złotów w roku 2025” pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.104.2025 

Uchwała Nr XI.104.2025 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Złotów w roku 2025” 

stanowi  załącznik nr 14 do protokołu. 

Zamykam pkt 15 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 16. 

 

Ad 16 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia trybu 

udzielania, rozliczania oraz zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji 

dla szkół oraz placówek wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Złotów, prowadzonych 

przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż Gmina Złotów. Otwieram Drodzy Państwo 

dyskusję i tutaj byśmy musieli parę słów powiedzieć, bo tutaj mamy paragraf, jakbyśmy jak 

wiemy wszyscy z wcześniejszych projektów uchwały. Tamte dotacje wynosiły bodajże dla 

szkół niepublicznych i dla 115 %, a tak naprawdę Gmina jest zobowiązana przekazywać no 

100 % dla szkół i 100 %, jak to było dla przedszkoli, nie? Tak. 75, 75 i teraz Pani księgowa tam 
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powiem, robi taki troszeczkę program oszczędnościowy w tej materii. No i tutaj 

zaproponowane jest, żeby po prostu zmienić tutaj. W § 4 tejże projektu uchwały. Te cyferki 

punkt 3. Bo to jednak na 75 % dla przedszkoli, tak z 85 i po prostu dla szkół na 100 %, na 100 

%. Ponieważ tak jeszcze mam tutaj takie mam od Pani księgowej wyliczenie, że wg tych 

starych stawek tak, czy to już jest wg tych nowych Magda, tutaj? Wychodziło, ile dopłacamy 

do jednego ucznia. Bo podwyższając tą kwotę procent 140 od dziecka przedszkolnego wyżej co 

miesiąc i 200 od dziecka szkolnego. [Magdalena Borsich]. Więc propozycja jest tutaj tak, żeby 

po prostu no dokonać tutaj tych procentowych zmian, w tym projekcie uchwały.  

Adam Tomaszewski – powiedział, mamy możliwość późniejsze zmiany. No bo w każdej 

chwili możemy dołożyć, nie .Wyjść od zasadniczej, nie.  

Adriana Opłatek – powiedziała, ja ogólnie byłabym, nie wiem, głos mogę zabrać.  

 No przeciwko, wiecie, dlaczego? Są to dwie szkoły, które na chwilę obecną pracują jako 

niepubliczne. Wszyscy wiemy, jak tu tam współpracuje. Wiemy, że obcinamy też tutaj, jak 

dbamy o budżet szkół publicznych, ale w jakiej formie miałoby to wyglądać, że dołożyć 

można później, a rozważyć to pod dyskusję szerszą.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, ale póki co to i tak tego, bo tak analizując tą uchwałę, chyba 

nie wiem, z którego roku była, która funkcjonuje, obowiązuje od początku samego, ale i tak 

Gmina wszelkie remonty budynku, nie remontu te wydatki na bieżące tak ponosimy i tak 

ponosimy, a no wiemy, jaka jest sytuacja, bo wiem, że też w pozostałych placówkach szuka 

się oszczędności, będą cięcia, także no jest taka, a nie inna propozycja. No zobaczymy, jak, 

jak no nie wiem, no tutaj ta decyzja należy do szanownej Rady, nie tylko jest taka propozycja 

tutaj ze strony księgowej i Pani Skarbnik, przepraszam. Macie tam te zmiany? Wszyscy mają 

propozycję? Tak to byśmy musieli to przegłosować, żeby dokonać po prostu i przyjąć potem 

w całości ten projekt uchwały. Proszę, Panie Wójcie.  

Piotr Lach – powiedział, przede wszystkim pytanie czy to jest propozycja Pani Skarbnik? 

Nic o taki o takich uzgodnieniach nie wiem, nic o takich uzgodnieniach nie wiem.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, źle sformułowałem, ale tak obrazowo nam przedstawiła.  

Jak to wygląda, nie?  

Piotr Lach – powiedział, zapytam Panią Skarbnik. Chociaż słowo Skarbnik jest ostatnio 

cenzurowane, ale powiem tak, że rozważamy kwestię, rozważamy kwestię, która tutaj 

wielokrotnie się pojawiała, mianowicie kwestię dowozu uczniów, ponieważ no pojawiła się 

interpretacja jednej z izb obrachunkowych, która jakby ponownie otworzyła możliwość 
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finansowania dowozu uczniów również dla placówek niepublicznych, zostawiając jakby  

w kwestii decyzji samorządu. Natomiast no nie mamy jeszcze jasnej odpowiedzi ze strony 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która jakby opiekuje się nami, jakie jest ich 

stanowisko w tej sprawie, ponieważ no to dosyć nowatorska interpretacja, którą, która dziś się 

tam pojawiła i no pewnie przyjdzie moment, w którym będziemy dyskutowali w tym zakresie, 

co należy zrobić. Natomiast mnie tutaj przygotowująca pracownica informowała o tym, że 

ona zawiera w tym projekcie uchwały zapisy, które funkcjonowały do tej pory, oczywiście 

jest to w kwestii Państwa, jaką decyzję podejmiecie. Natomiast no tutaj, jakby to jest zupełnie 

nowa, nowy element, który się teraz pojawił i no ja chciałem jasno powiedzieć, że nie 

rozmawiałem z Panią Skarbnik na temat takich rozwiązań.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, źle to ująłem, że od Pani Skarbnik, ale informację taką 

otrzymaliśmy tutaj dodatkowo, bo mamy w pierwotnej uchwale zupełnie inne dane,  

a propozycja jest taka i to tak z marszu, no widzę, tylko takie mam wyliczenia, ile to daje, 

znaczy w przeliczeniu na 1 ucznia, ile dokładamy po prostu. Myślę może z tego co wiem, 

również no w pozostałych placówkach po prostu przyglądamy się komórki naszej oświaty, jak 

i również Radni też są tym bardzo zainteresowani, żeby szukać jakichś rozwiązań, 

oszczędności, bo nie chcę tutaj być jakiś gruboskórny. No, ale, ale możliwości też pewne są,  

a podejmując taką czy inną uchwałę tak jak tutaj w każdej chwili możemy, a w lewo czy  

w prawo, możemy zmienić. Możemy podnieść te wskaźniki, możemy, możemy obniżyć te 

wskaźniki, ale w kompetencji Rady to jest.  

Piotr Lach – powiedział, Ja myślę, że tutaj nie chcę robić jakiejś szerokiej konsultacji,  

a wydaje się, że ta uchwała jest nam w tej chwili potrzebna. Żeby była w ogóle, żeby była 

podstawa prawna do, podstawa prawna do udzielania takich dotacji. Natomiast ona 

oczywiście może ulec zmianie w każdej chwili, także myślę, że jakąś uchwałę musimy 

podjąć. Ona będzie z taką stawką, czy z takim procentem, czy z innym procentem, natomiast 

odkładanie jakby chyba uchwały zresztą jest tutaj Pani Katarzyna Deręgowska, która 

wypowie się w tym temacie, ale wydaje mi się, że uchwała, tak czy siak, powinna być 

podjęta. Natomiast jeżeli będą wnioski dotyczące kolejnych zmian, oczywiście tą uchwałę 

można podjąć w następnych sesjach z dowolnymi kwotami, które Państwo tutaj oczywiście 

podejmiecie pod warunkiem, że będą zgodne z prawem.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, oczywiście, na samym początku.  

Piotr Lach – powiedział, Pani Katarzyno proszę sobie usiąść i włączyć mikrofon tak, bo nie 
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będzie słychać.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, jakby na to patrzeć i tak, tak jak Pan powiedział, uchwałę 

podjąć musimy taką czy inną, czy takimi wskaźnikami, czy z innymi wskaźnikami, bo nikt jej 

nie wycofał na początku sesji. Proszę bardzo.  

Katarzyna Deręgowska – powiedziała, projekt uchwały jest przygotowany ze względu na 

załączniki, tak? Zmieniają się załączniki i jakby nazewnictwo, a no ten procent zostawiłam 

bez zmian. To jest procent wyższy, jest zostawiony bez zmian, po prostu – tak jak było. Jak  

to wygląda tak?  Bo wg ustawy jest 75 %, a No. 200 około 200 na miesiąc na ucznia. No i tak 

to wygląda.  

Ewa Mreła – powiedziała, co prawda trochę się tutaj waham, bo jeżeli też oceniamy szkoły 

publiczne i tniemy koszty i chcemy zlikwidować. Tak, ja się tutaj waham, ja będę głosować 

chyba za 85, tak jak było, a nie 75, które przyszło nagle, nieprzedyskutowane także uważam, 

że w takiej formie powinna ta uchwała pójść.  

Katarzyna Deręgowska – powiedziała, zawsze można do tego wrócić.  

Ewa Mreła – powiedziała, właśnie tak jak Magda powiedziała, zawsze możemy ją zmienić.  

Adriana Opłatek – powiedziała, popieram właśnie, żeby to przedyskutować, przeanalizować 

na nowo, tak dostaliśmy dokumenty i powinno to tak moim zdaniem zostać, bo tą uchwałę 

musimy podjąć. Usiądźmy do rozmów. 2. Nie jest jeszcze wyjaśniona sytuacja, o czym mówi 

Wójt. Tak być może w tym marcu będą już większe informacje. Tym bardziej jest to 

dodatkowy argument, żeby to jednak pozostawić w pierwotnej wersji.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze. W takim razie, w takim razie propozycja jest taka,  

że tego na razie nie bierzemy. Tych nowych stawek pod uwagę, nie zawracamy sobie 

tak kolokwialnie głowy. Wrócimy do tego za miesiąc, a teraz dyskutujemy nad pierwotną 

wersją projektu uchwały, którą Państwo jesteście w posiadaniu. Czy są pytania? W związku  

z tym, że nie ma pytań, poddaję projekt uchwały mówię w pierwotnej wersji. Tego nie 

bierzemy pod uwagę pod głosowanie. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.105.2025 

Uchwała Nr XI.105.2025 w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz zakresu 

kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji dla szkół oraz placówek 

wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Złotów, prowadzonych przez osoby fizyczne  

i osoby prawne inne niż Gmina Złotów stanowi  załącznik nr 15 do protokołu. 

Zamykam pkt 16 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 17. 

 

Ad 17 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

w sprawie obrony Szkoły Podstawowej im. Tony’ego Halika w Górznej. Projekt uchwały radni 

otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony 

na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Wszystkim wiadomo proces się rozpoczął. Podjęliśmy na 

poprzedniej sesji takie, a nie inne decyzje o zamiarze likwidacji tych szkół. W związku z tym 

pojawiły się petycje, które zostały przekazane do komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które ktoś 

komisja zajęła się tymi petycjami. I mamy tutaj w związku z tym wywołane projekty uchwał  
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w tej sprawie. Następna też również i jeszcze następna jest, ale dotycząca zupełnie innego, 

innej petycji. Proszę bardzo głos chciał zabrać kolega Radny Bartłomiej Batko.  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, głos chciałem zabrać jednocześnie w sprawie tej petycji 

dotyczącej szkoły w Górznej, jak i również kolejnej w szkole Sławianowie. Wiemy doskonale 

to ten sam proces tej szkoły w jednej i drugiej, więc praktycznie to samo jest. Natomiast 

chciałem tylko powiedzieć, że Komisja rzeczywiście spotkała się w tej sprawie, 

przeanalizowała treści i zaproponowała Radzie projekt uchwały o odrzucenie zawartych tam 

wniosków. Uzasadnienie znajduje się dość szerokie w tych projektach uchwał. Także tak 

naprawdę nic więcej nie mam do dodania, dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze Radnemu. Czy jeszcze są pytania 

jakieś? Nie ma. W związku z tym Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie pkt 17,  

a mianowicie rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie obrony 

Szkoły Podstawowej imieniem Ton’ego Halika w Górznej kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X  

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska   X  

15. Jarosław Łuczyk  X  
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- za przyjęciem głosowało – 11 radnych 

- przeciw – 3 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały Nr XI.106.2025 

Uchwała Nr XI.106.2025 w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie obrony Szkoły 

Podstawowej imieniem Ton’ego Halika w Górznej stanowi  załącznik nr 16 do protokołu. 

Zamykam pkt 17 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 18. 

 

Ad 18 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

w sprawie sprzeciwu wobec planowanej likwidacji Szkoły Podstawowej w Sławianowie. 

Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję, nie ma 

chętnych. W związku z tym poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X  

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska   X  

15. Jarosław Łuczyk  X  
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- za przyjęciem głosowało – 11 radnych 

- przeciw – 3 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały Nr XI.107.2025 

Uchwała Nr XI.107.2025 w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu 

wobec planowanej likwidacji Szkoły Podstawowej w Sławianowie stanowi  załącznik nr 17 

do protokołu. 

Zamykam pkt 18 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 19. 

 

Ad 19 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia petycji 

złożony przez Urząd Cywilnej i Demokratycznej Kontroli. Projekt uchwały radni otrzymali  

w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Proszę bardzo oddaję głos koledze Radnemu Bartłomiej 

Batko.  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, tutaj dwie informacje. Pierwsza jest taka, że rzeczywiście tak 

jak o sam przewodniczący nawet podkreślił urząd, Urząd Cywilnej Demokratycznej Kontroli. 

Tutaj ta nazwa bardzo często wprowadza wiele osób mylnie, mylnie po prostu, wprowadza 

tutaj zamieszanie lekkie. Jest to stowarzyszenie, jest to stowarzyszenie, które ma taką nazwę 

urząd. Zostało to sprecyzowane przez urząd, przez sąd rejestrowy taką nazwę. Chociaż tam są 

dość poważne z tego, co ja się orientuję ograniczenia, nie każdą nazwę można nadać 

stowarzyszeniu. Tutaj została prawdopodobnie zaakceptowana, żeby stowarzyszenie nazwać 

urzędem, mimo że to nie jest urząd taki, jaki znamy z godłem państwa polskiego, tylko po 

prostu stowarzyszenie o takiej nazwie urząd i może tutaj niektórzy trochę błędnie interpretują, 

dlatego podchodzą i trzeba na spokojnie znaleźć źródło. Jest to stowarzyszenie, które 

rzeczywiście złożyło tą petycję. Przy czym tutaj komisja, jak obradowała nad tą petycją,  

to musieliśmy troszkę więcej czasu poświęcić na tym, żeby w ogóle dojść do sedna, co wnosi, 

o co wnosi tutaj wnoszący i po przeanalizowaniu tych całej informacji zawartych, tych 

wszystkich informacji zawartych w tej petycji, uznaliśmy, że ta petycja tak jak tutaj mamy 

propozycję projektu uchwały uznać ją za niezasługującą na uwzględnienie, czyli odrzuceniu 

żądań tych zawartych w tej petycji, ponieważ tutaj wnoszący ja tak trochę uznałem, też tak 

naprawdę wnoszący w treści tej petycji wyraził tylko swoją opinię, a to nie ma tutaj żadnych 
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konkretnych nawet wniosków, żadnych dla nas jako dla Rady zadań, tak naprawdę żadnych nie 

zostało przedstawionych, konkretnych, co my mamy zrobić w tej sprawie, natomiast odwołania 

z treści wynikające do jak tutaj wnoszący pisze o tym, żeby zmienić system w państwie. Nie 

mogę teraz tego znaleźć. Inne takie decyzje no, jeżeli są jakieś takie wnoszący miałby jakieś 

takie uwagi o skali ogólnopaństwowej, to po pierwsze to nie są kompetencje Rady Gminy,  

a po drugie, jeżeli wnoszący ma takie poważne, jakieś zastrzeżenia do systemu obecnie 

trwającego w naszym państwie, to tak naprawdę mógłby chyba się do prokuratury bardziej tym 

zwrócić, a też nie do Rady Gminy, więc na wielu z wielu stron analizując treści, 

stwierdziliśmy, że to po prostu nie jest do nas ten wniosek. Czy to jest tak naprawdę mówię 

opinia raczej o obecnym systemie w państwie naszym. Dlatego propozycja jest, żeby podjąć 

uchwałę o odrzuceniu tych żądań zawartych w tej petycji. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, i takowa też jest przygotowany, takowy projekt uchwały. 

Czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę kolega Radny Jacek Januszewski.  

Jacek Januszewski – powiedział, ja tylko chciałem oczywiście w 100 % zgadzam się  

z Bartkiem, co zresztą wyszło na głosowaniu naszej komisji itd. natomiast jest kwestia taka, 

że chciałbym tutaj zaznaczyć, w tym punkcie, że wiele tam podanych wniosków, bo to tego 

pana, który tam czy stowarzyszenia, które się do nas zgłaszało, jest szczerze mówiąc, całkiem 

zasadnych i prawdziwych. Natomiast no nie czuliśmy się jako Urząd Gminy czy Rada Gminy 

do kompetencji: co my teraz mamy dalej z tym zrobić w ogóle nie? To tylko tyle, że to nie 

było wszystko takie wyssane z palca, tylko po prostu chyba należało się z tym zwrócić do 

Sejmu i tyle.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania? Skoro nie ma 

Drodzy Państwo, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.108.2025 

Uchwała Nr XI.108.2025 w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji złożony przez Urząd 

Cywilnej i Demokratycznej Kontroli stanowi  załącznik nr 18 do protokołu. 

Zamykam pkt 19 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 20. 

 

Ad 20  

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Osłonowego dotyczącego realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp 

do tzw. „opieki na odległość” w ramach programu Ministerstwa Rodziny, Polityki Pracy  

i Polityki Społecznej pod nazwą „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025. Projekt uchwały 

radni otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję czy są pytania? Skoro nie 

ma pytań Drodzy Państwo, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   
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2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.109.2025 

Uchwała Nr XI.109.2025 w sprawie w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Osłonowego dotyczącego realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp do tzw. „opieki na 

odległość” w ramach programu Ministerstwa Rodziny, Polityki Pracy i Polityki Społecznej 

pod nazwą „Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2025” stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Zamykam pkt 20 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 21. 

 

Ad 21 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

sprawiania pogrzebu przez Gminę Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na 

sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. W związku z tym, że nie ma pytań poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę 

bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.110.2025 

Uchwała Nr XI.110.2025 w sprawie w sprawie określenia zasad sprawiania pogrzebu przez 

Gminę Złotów stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Zamykam pkt 21 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 22. 

 

Ad 22 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie. Projekt uchwały radni otrzymali  

w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. W związku z tym, że nie ma pytań poddaję projekt uchwały 
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pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.111.2025 

Uchwała Nr XI.111.2025 w sprawie w sprawie nadania statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złotowie stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Zamykam pkt 22 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 23. 

 

Ad 23 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej na rzecz Gminy Złotów pod przepompownie ścieków. 
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Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. W związku z tym, że nie ma pytań 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.112.2025 

Uchwała Nr XI.112.2025 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

gruntowej na rzecz Gminy Złotów pod przepompownie ścieków stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu. 

Zamykam pkt 23 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 24. 
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Ad 24 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej działka nr 609, obręb Górzna stanowiącej 

własność Gminy Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz  

z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

W związku z tym, że nie ma pytań poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, 

kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.113.2025 
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Uchwała Nr XI.113.2025 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej działka nr 609, obręb Górzna stanowiącej własność Gminy Złotów 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Zamykam pkt 24 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 25. 

 

Ad 25 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej działka nr 346/1 obręb Kamień, 

stanowiących własność Gminy Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na 

sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. W związku z tym, że nie ma pytań poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę 

bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 
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- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.114.2025 

Uchwała Nr XI.114.2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej działka nr 346/1 obręb Kamień, stanowiących własność Gminy Złotów 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Zamykam pkt 25 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 26. 

 

Ad 26 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej działka nr 17 obręb Klukowo, 

stanowiącej własność Gminy Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję 

wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. Są pytania? Nie ma. Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   
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15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.115.2025 

Uchwała Nr XI.115.2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej działka nr 17 obręb Klukowo, stanowiącej własność Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

Zamykam pkt 26 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 27. 

 

Ad 27 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej działka nr 152 obręb Krzywa 

Wieś, stanowiącej własność Gminy Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach 

na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję, nie ma chętnych do dyskusji, poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.116.2025 

Uchwała Nr XI.116.2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej działka nr 152 obręb Krzywa Wieś, stanowiącej własność Gminy Złotów 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Zamykam pkt 27 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 28. 

 

Ad 28 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej działka nr 449/3 obręb 

Międzybłocie, stanowiącej własność Gminy Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali  

w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję, nie ma chętnych do dyskusji, poddaję 

projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.117.2025 

Uchwała Nr XI.117.2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej działka nr 449/3 obręb Międzybłocie, stanowiącej własność Gminy Złotów. 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Zamykam pkt 28 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 29. 

 

Ad 29 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Złotów. Projekt uchwały radni otrzymali  

w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję, nie ma chętnych do dyskusji, poddaję 

projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  nieobecna   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr XI.118.2025 

Uchwała Nr XI.118.2025 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Zamykam pkt 29 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 30. 

 

Ad 30 

Interpelacje i zapytania radnych 

Sławomir Czyżyk – powiedział Interpelacje i zapytania, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć 

interpelacje i zapytania, interpelacje na piśmie lub zapytania jakieś? Nie widzę. 

Zamykam pkt 30. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 31. 

Ad 31 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Nie było. Przechodzimy do pkt 32 Wolne wnioski  

i informacje. 
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Ad 32 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Otwieram szeroką dyskusję. Proszę bardzo. Panie 

Wicestarosto.  

 

Daniel Sztych – powiedział, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowna Rado, wszyscy 

tutaj zaproszeni goście. Na początku chciałem podziękować za zaproszenie i przeprosić za 

moją trochę może absencję, że nie uczestniczę częściej, bo zawsze są różne pytania i różne 

styki samorządu powiatowego i samorządu naszego gminnego w różnych sprawach 

technicznych przede wszystkim. Wiadomo, że tych spraw jest dosyć sporo tak ad vocem 

odpowiadając na petycję, którą Państwo dzisiaj oddalali, my przekazaliśmy jako do organu 

właściwego, czyli Sejm, Senat i Prezydent, żeby się tą ewentualnie sprawą zajęli, więc takie 

tą petycję przekazaliśmy akurat w tamto miejsce- tą samą tak, to do wszystkich urzędów 

pewnie trafiło w całej Polsce, więc dyskusja była dosyć szeroka. Jako powiat złotowski 

realizujemy przewozy z dofinansowaniem Wojewody i to są miejsca, które są bardzo często, 

gdzieś tam wykluczone. I myślę, że tutaj tak analizując i patrząc to, co się dzieje na powiecie 

pilskim, jest widzę większa współpraca między samorządami, z samorządem powiatu 

pilskiego i pozostałymi samorządami, które wspólne w tym uczestniczą i powołują, powołują 

różne linie. Chyba 27 na terenie powiatu pilskiego jest, u nas 10 takich linii dofinansowanych 

na łączną kwotę 800 czy 900 naszych 900 000 w naszym powiecie. To jest 3  zł do każdego 

przejechanego kilometra i czasem, jeśli są dojazdy do szkół czy też chętni, to taką linię można 

pomyśleć i stworzyć nawet na terenie miasta, bo się teraz okazuje, że mamy słabe połączenie 

na terenie miasta, chociażby osób, które przyjeżdżają z drugiej części gminy. Wysiadają na 

naszym dworcu w Złotowie tak, no i później na 8  marca no muszą się przemieścić, no jest to 

jakiś kłopot, bo to jest jednak pół godziny czy 40 minut trzeba poświęcić na przejście. Jedna  

z ważniejszych rzeczy. Chciałbym tu przedstawić nowego Dyrektora Powiatowego Zarządu 

Dróg Pana Artura Walczyńskiego. Zamienił on.  Rozbudzają dużo, dużo kontrowersji, więc 

tutaj przedstawiam osobę, która będzie od teraz już odpowiadała za, za drogi. Myślę, że  

w nowym wydaniu i w nowych realizacjach. Problemów pewnie będzie tyle samo co zawsze, 

natomiast też mam dobrą informację. Ona już jest w jakimś sensie od dłuższego czasu znana, 

no ale jednak droga Czajcze- Buntowo już jako samorząd powiatowy podjęliśmy uchwałę  

o realizacji, została lista rankingowa ogłoszona. To jest inwestycja wielkości 10  000 000 zł. 
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Niestety z tylko 50 % owym, z 50 % owym dofinansowaniem. Nie wszystkie samorządy 

powiatowe czy gminne się w ogóle załapały na wiele tych projektów, które zostały złożone. 

To też trzeba podkreślić, bo ten projekt jest akurat w naszym przypadku dwuletni, to że jest 

dwuletni, to nie znaczy, że my chcieliśmy go rozkładać na 2 lata, ale to znaczy, że 

wiedzieliśmy, że są projekty, na które jest przeznaczonych 100 kilka milionów chyba 

120  000 000 i 140  000 000 na jednoroczne trzeba było się w tych 250  000 000 łącznie 

wejść, żeby się załapać na te środki. Więc dlatego to był projekt dwuletni i nie jest tak, że 

powiat chciał to realizować przez 2 lata. Faktycznie złożyliśmy, ale tam widzieliśmy większą 

szansę uzyskania dofinansowania, czego np. nie będziemy widzieć w tym roku przy składaniu 

kolejnego projektu drogi ze względu na to, że ta, jeśli zostanie utrzymana pula środków,  

to zostanie tylko 30- 40  000 000 z tego Rządowego Funduszu na przyszły rok takie projekty 

dwuletnie, więc pewnie w tym roku będziemy składać, aplikować kolejną drogę do 

jednorocznego działania, tak? No nie ukrywam Panie Wójcie czy Szanowna Rado, że no 

nieskromnie powiem, że jakieś tam rozmowy myślę będziemy przeprowadzać, ale tak jak 

kiedyś prowadziliśmy tutaj dopiero po przetargowo będziemy znali większe sumy i większe 

kwoty, jakie to faktycznie będą, jeśli chodzi o wykonanie tej drogi. To jest droga do wsi 

Buntowo z przewidzianym chodnikiem 250  m z przystankiem w Buntowo PGR do samej 

miejscowości Buntowo, także pani Tereniu i tutaj myślę, że ten najgorszy odcinek,  

bo pierwszy, pierwszy projekt, który analizowaliśmy, zakładał, że do skrzyżowania, po 

jakichś szerszych, dłuższych analizach stwierdziliśmy, że nie będzie to miało większego 

sensu, ponieważ nie zaspokoi potrzeb mieszkańców, którzy bardzo zwłaszcza na ten odcinek 

tutaj, oprócz tego odcinka przy lesie czy w lesie, który jest strasznie dziurawy. No też 

zwracają uwagę na tutaj, na zakręty i na skręt na Bługowo bardzo mocno no mówią o złym 

stanie tej drogi. Za poprzedniej kadencji ta droga niby była mocno poprawiona wydano tam 

ponad 1 000 000  zł. Natomiast no trochę te pieniądze gdzieś tam były grudniowe warunki 

pogodowe, w których to było robione, już nie chcę tutaj roztrząsać i mówić, no pozostawiały 

wiele do życzenia. Pewnie byłoby to lepiej zrobione i pewnie by to trochę lepiej wyglądało, 

ale na tą chwilę jest, jest, jest projekt, który za chwilę będzie procedowany. 11 podpisujemy 

umowę z Wojewodą i przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu. Liczymy na to, że to 

będzie poniżej 10 000 000 zł kwota, kwota do finansowania. Na pewno tu współpraca zawsze 

była z Gminą Złotów i ta współpraca będzie. Natomiast jeśli chodzi o projekty, które kolejne 

realizujemy, to w ubiegłym roku jeszcze wysłaliśmy pisma do wójtów, burmistrzów.  

No jeden z wójtów, burmistrzów się z burmistrz się zadeklarował o 50 % owym wkładzie do 

dofinansowania w związku z tym projekt, który będziemy, projektujemy drogę no to jest na 
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Gminie Okonek. Taka deklaracja padła, więc to miało duże znaczenie. Jeśli chodzi o nasze 

wspólne czy tutaj działania jeszcze z ramieniem powiatu dużo tematów jest szpitalnych. Dużo 

jakiś tam, jakiś panów, którzy piszą różne rzeczy. Jako powiat rozważamy szczegółową 

analizę tego, co jest wysyłane, bo się okazuje, że piszą to osoby anonimowe. Niby podpisują 

się z imienia i z nazwiska. Okazuje się, że to są serwery holenderskie, niemieckie i inne, które 

ciągle jakby podnoszą różne tematy szpitalne i wokół szpitalne, słynne. Teraz ostatni temat 

właśnie w sprawie konkursu. Czy temat jeszcze poprzedni w sprawie jakichś tam zatrudnień 

czy innych rzeczy? No to więc jeśli ktoś pisze, to chociażby napisał z imienia i z nazwiska, 

czyli ja Daniel Sztych zawiadamiam, czy informuje, że posiadłem taką informację  

i w związku z tym proszę o interwencję. No raczej takie. Niestety, takich jasnych informacji 

nie ma. Są jakieś pokrętne, które prawdopodobnie już mają destabilizować sytuację w naszym 

złotowskim szpitalu. A mam wrażenie, że czym jest większe zamieszanie i większa 

destabilizacja, tym dla niektórych jest większa satysfakcja. Czy, ale zależy nam na szpitalu  

i to jest priorytet, oddział? Możemy mieć zastrzeżenia, ale jednak ktoś pomocy nam udzieli, 

jeśli zamkniemy oddział no to jest trudno, żeby go odtworzyć.  Stoimy na dzień dzisiejszy 

przed tym oddziałem, który został zawieszony. Lekarzy, zostali i nie były kontynuowane 

umowy i się okazuje, że trudno jest przecież ściągnąć z powrotem lekarzy, tak? Jeśli mam  

3 i brakuje mi 1, to jest łatwiej znaleźć 1 niż od nowa 3 i to jest jakby główny problem. Jeśli 

chodzi o lekarzy z oddziału wewnętrznego problem był taki, że nie pozwolono się kształcić  

i to był główny powód, dla którego ci lekarze odeszli z naszego złotowskiego szpitala całą 

grupą. Oni powiedzieli, że całą grupą przyszli- całą grupą odeszli. Mieli ambicję kształcenia 

się, 2 lekarzy w specjalności kardiologicznej, 1 lekarz ze specjalność z hematologii. No i tak 

jakoś tutaj nie było woli współpracy i woli powiązania tego, żeby inaczej troszeczkę oddział 

funkcjonował, bo też tak z takimi inicjatywami wychodzili. No niestety nie zostało to jakby 

zrealizowane. To tak w tych wokół szumnych tematów – oddział i szpital funkcjonuje.  

Nie ma zagrożenia jakimikolwiek nie wiem przestojami, czy innymi rzeczami można mieć 

oczywiście zastrzeżenia, ale to jest jak każdy do nas może mieć zastrzeżenia do bardziej 

aktywnego radnego, czy bardziej aktywnego starosty, czy mniej aktywnego starosty. Tak 

samo można tam mieć zastrzeżenia. Natomiast funkcjonuje i przewidujemy dalszy rozwój. 

Łącznie z rozwojem psychiatrii. Mamy projekt na ponad 50  000 000  zł. Być może uda się  

to wdrożyć i zrealizować. Jeśli chodzi o te nasze drobne rzeczy. Jeśli chodzi o Radawnice 

m.in. tam trwają troszeczkę prace, no może one tam niezbyt szybko idą, ale pomału trwają, 

jeśli chodzi o ulicę Młyńską o ten ostatni etap tego chodnika. Się tam dzieje. No trzeba  

to zrobić z jakimś najazdem, bo tam droga w tym miejscu jest wąska, jadąc od Kamienia  
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w stronę Radawnicy po prawej stronie ten chodnik spróbujemy się połączyć tutaj z wioską, 

żeby tam to było zaopatrzone. Znamy temat Nowej Świętej- chodnika w Nowej Świętej. 

Myślę, że tutaj z Panią Radną i z Panem Wójtem przedyskutujemy, jak to zrobić z panem 

nowym dyrektorem, żeby to lepiej już wdrożyć w realizację. Rozumiem, że drogę tak, widzę 

Panią Radną, która krzyczy droga, droga, droga. W tym roku no nie będziemy robić 

dokumentacji. Tak jak powiedziałem, jednym z elementów było to, żeby tu padła jasna 

deklaracja i taką deklarację złożył Burmistrz Okonka i dlatego zarząd jako zarząd podjęliśmy 

deklarację o tworzeniu dokumentacji. Nie wyklucza przyszłorocznej dokumentacji dalsza 

współpraca. Skończymy drogę Buntowo i no i dalsze drogi będziemy tak. Niestety 

wypadliśmy te 50 % w tabelkach. Trudno powiedzieć, co jest przyczyną. Tutaj Pan Wójt 

powiedział, że jesteśmy zamożnym- całkiem prawdopodobne, że ilość dotacji, które wpłynęła 

do powiatu złotowskiego, ilość pobranych funduszy, o których się mówi, tych 

180  000 000  zł. Myślę, że pozostałe samorządy to będzie nawet więcej. Wpływa na to,  

że nasze wskaźniki po prostu no przekraczają pewne normy. No i staliśmy się przez 

przypadek- no wypadliśmy jako bogaty powiat, tak? Jesteśmy chyba 1powiatem, jednym  

z nielicznych powiatów, który ma dofinansowanie 50 %. Są powiaty, które mają 70- 80 %, ale 

tutaj już tak jak mówię z wojewodą próbowaliśmy na ten temat rozmawiać. Powiedziała, że to 

jest narzucone przez ministerstwo i że to jest po prostu sztywna tabelka względem no 

zamożności, ale tam jest kilka różnych elementów, które wpływają zwłaszcza tych 

elementów. My mamy problem taki, że mamy mało mieszkańców, dużo dróg w porównaniu 

do wielu innych powiatów, bo wszystko ostatecznie nie jest przeliczane na kilometr drogi czy 

na powierzchnie powiatu, gminy, a wszystko jest przeliczane w przeliczeniu na mieszkańca. 

My mamy 70  000 mieszkańców, a Piła np. ma 140  000 mieszkańców tak i nawet kiedy oni 

wezmą tyle samo dotacji to w porównaniu na mieszkańca, to i tak uzyskali 50 % mniej.  

To chyba tyle z takich najważniejszych informacji, które gdzieś funkcjonują w przestrzeni 

publicznej. Myślę, że pytania będą. Odnośnie moich wizyt, w kilku miejscach byłem, nie 

zasypałem gruszek w popiele, odwiedzę wszystkie sołectwa tak jak powiedziałem, 

podtrzymuję to. Zaprzestałem może troszeczkę ze względu na to, że jest przewidywana, była 

przewidywana zmiana dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, a wokół Powiatowego Zarządu 

Dróg najwięcej jest zawsze pytań i kontrowersji. Więc no tak, to tak. Teraz, teraz wznowimy 

od wiosny te wizytacje. Jeszcze ważny temat, który z panem do Pana Wójta pisałem i z takim 

apelem się zwracałem. Byłem na rozmowach w Ministerstwie Infrastruktury i tam było 

właśnie o tych wycinkach drzew chorych, krzywych, zasłaniających i w ogóle Ministerstwo 

Infrastruktury rozumie ten temat. Chodziło o to, żeby w skrzyżowaniu w ramach bez ustalania 
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z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska móc wyciąć takie drzewo, które przeszkadza 

widoczności. No faktycznie zasłania i zagraża bezpieczeństwu. Wczoraj czy przedwczoraj 

dostałem informację z, na, wnioskowałem o to oczywiście do Ministerstwa Infrastruktury. 

Ministerstwo Infrastruktury wysłało do Ministerstwa Środowiska, które nie przewiduje 

jakichkolwiek problemów ze względu na to, że samorządowcy wycinają zbyt dużo i zbyt 

często i w ogóle jest, on w ogóle nie widzi takich możliwości, potrzeb, a generalnie drzewa są 

wartościowe i to niech ocenia dalej Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska, która 

oczywiście bardzo często nigdzie nie przyjeżdża. Zdjęcia, ze zdjęć czy też z innych 

elementów widzi niestety za tą decyzją słynne, słynne nazwisko Pana Ministra Dorożały stoi, 

który no jest opiekunem wszystkiego i w pełni, jakby tylko chroni. W związku z tym ja 

osobiście czy jako powiat przeprowadzimy akcję oznakowania zdjęć, oznakowania drzew, 

które zagrażają bezpieczeństwu i będę zwracał tu się do mieszkańców, wszystkie drzewa 

zostaną przez nas oznaczone z imienia i nazwiska, że za tym drzewem, a zwłaszcza drzewa, 

na których zginęły osoby. Bo się okazuje, że w powiecie mamy w ciągu 5 lat – 10 wypadków 

śmiertelnych. Osób, które straciły życie na drzewie, nikt tego nie widzi. W związku z tym 

oznakuje te drzewa nazwiskiem Ministra Dorożały, bo on dzisiaj odpowiada, zatem i takie 

pismo odpisuje. Uważam, że to jest haniebne, żeby nie słuchano nas jako samorządowców,  

to tyle czekam na pytania dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Starosto, czy proszę bardzo otwieram 

dyskusję, czy macie Państwo pytania, korzystajcie tutaj, tylko nie stresujcie bardzo Pana 

nowego Dyrektora, bo dopiero co objął funkcję. Także niech się wdroży. Na początku 

powiedziałem, że wszystkie drogi prowadzą z każdej gminy do powiatu. Także kłopotów jest 

co niemiara, a już był osaczony przez nasze koleżanki Radne. Także my chyba nie będziemy 

mieć zbyt dużego wpływu, ale pytanie i problem. Po prostu Panie Dyrektorze, któryś raz  

z kolei się upominam o mój chodnik we wsi. Ten pozapadany była i wyrobiona. No stało się, 

jak się stało, nie jest ona tak, bym powiedział, że zgodnie ze sztuką budowlaną na tę chwilę 

zbudowany, ale jest, ale jest i w związku z tym, że nie ma odwodnienia przy tej drodze, woda 

podchodzi pod ten chodnik i są miejsca, gdzie no naprawdę się zapadł i czas by było  

go ratować. Także powiem, bo za chwilę od nowa robić jak nie będziemy ratować.  

Ewa Mreła – powiedziała, Sławek ciesz się, że masz.  

Sławomir Czyżyk – powiedziała, ale to nie chodzi, o ciesz się, że masz, tylko że tam można 
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już teraz w tej chwili nogi połamać.  

Ewa Mreła – powiedziała, to wyobraź sobie, co jest Nowej Świętej w takim razie.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, wtedy ja odniosę się za 1 razem do służby zdrowia naszej, 

że jak już ktoś tam skręci, albo złamie nogę no mam nadzieję, że oddział chirurgiczny działa 

w pełni. No to jeszcze pół biedy gorzej z wewnętrznym. Panie starosto odnosząc no, odniosę 

się tylko takie moje, moje spostrzeżenie, bo ja tam też teraz ostatnio w związku z tym 

procedowaniem tych całej tych szkół, co mamy, też tych hejtów i hejtów. Wpisów było pełno. 

Nie czytam, tego w ogóle, w ogóle nie czytam, no, ale czytam prasę lokalną, rozmawiam  

z lokalnymi politykami z powiatu i takie mam no różne spostrzeżenia, bo z kim nie pogadam, 

to każdy co innego mówi, a zawirowania i wokół tego, tego naszego szpitala no dzieje się 

tyle, że no powiem. No jak niektórych się posłucha, to strach chorować, tak, tak  

w cudzysłowie. Niech każdy zdrowiem jak najdłużej tryska, ale jest tak, jak jest. No. Nie 

wiem, gdzie leży prawda, nie mnie, mnie w to wnikać, no leży to po waszej stronie i ufam 

wam, że naprawdę podejmujecie prawdziwe i normalne decyzje i oby to jak najszybciej 

odczuli no nasi pacjenci tego szpitala.  

Daniel Sztych – powiedział, mam nadzieję taką, że jak najszybciej Panie Przewodniczący  

to pacjenci odczują w pozytywnym z tego słowa znaczeniu. Trudno jest zgrać 7 lekarzy 

jednorazowo, jednoznacznie, że tak powiem do pełnej i prawidłowej obsługi. W związku  

z tym był okres, kiedy było tylko tam 20 łóżek, 20 pacjentów przebywało na oddziale. Faktem 

jest to, że często przyjmujemy również pacjentów z Piły z ich oddziału, bo wcale to nie jest 

tak, że tylko powiat złotowski ma problemy z funkcjonowaniem oddziału wewnętrznego, 

tylko w Pile też taki problem istnieje i często nam podsyłają pacjentów. To jest normalny 

przepływ tak w ramach szpitala, szpitala, a szpitala. Myślę, że szpital potrzebuje trochę 

naprawdę spokoju, bo to każdy, jak patrzy z lekarzy, którzy mógłby przyjść i kierować 

oddziałem, czy każdy lekarz, który chciałby tutaj przyjść mówi, ale o tym waszym oddziale 

tutaj piszą, wszyscy nam patrzą na ręce, ciągle zwracają uwagę i to tak, jak chcielibyśmy iść 

na jakieś inne jakiekolwiek stanowisko czy kierować firmą, która ma złą opinię, to dwa razy 

byśmy się zastanowili, czy chcemy tam pracować i podobna sytuacja jest w zatrudnianiu 

lekarzy. No czy chcemy pracować w miejscu, które, któremu się stwarza ciągle złą opinię,  

a ja jestem np. w Wałczu i się okazuje, że mówią a wiesz co, bo byłem w szpitalu u was no, 

bo wy macie tam świetny, taki i taki oddział, bo macie świetnego, takiego i takiego 

specjalistę. I się okazuje, że z powiatu obok osoby, które mogłyby iść do szpitala zupełnie 

komfortowego, przyjeżdżają do szpitala złotowskiego i tu jest udzielana bardzo profesjonalna 
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pomoc. Więc trochę jest to krzywdzące, tak. Oczywiście zawsze należy poprawiać. Zawsze są 

jakieś niedociągnięcia. Każdy z nas też ma różny humor, tak, czasami lekarze mają różny 

humor. Chociaż nie powinni mieć, bo im za to płacimy. Natomiast to, żeby to, żeby nasi, nasi 

mieszkańcy byli zaopatrzeni i dążymy do tego, żeby to było jak najlepszym poziomie i jak na 

jak najszerszym wachlarzu. Też 1 rzecz, która jest istotna myślę, że szpital nasz powiatowy 

podpisał umowę z okulistą. Jeśli komuś coś wpadnie do oka, to niech zgłosi się do nas, do 

szpitala złotowskiego na SOR to nie jest zadanie finansowane stricte z funduszy Narodowego 

Funduszu Zdrowia, ale taką pomoc zostanie udzielona. Jest tutaj w ramach porozumienia 

szpitala z prywatnym, z prywatną osobą. Lekarz przyjdzie i zaopatrzy, ponieważ sami lekarze 

nam zwrócili tutaj uwagę taką, że mówi no dobra, ktoś nam pogrzebał, coś zrobił, a później 

były tego większe problemy. Więc szpital złotowski też poszerzył tą ofertę o taką osobę. Też 

w szpitalu złotowskim jest lekarz, lekarz medycyny pracy. Bo nie wiem, czy mamy taką 

świadomość, ale na powiecie złotowskim nie ma prawie, że lekarzy medycyny pracy, a każdy 

idąc do pracy musi mieć zaświadczenie. Popatrzmy sobie, co jest z panem doktorem, który 

przyjmuje tutaj przy, przy białym kościele, jakieś tam są olbrzymie kolejki i też polecam,  

czy proszę przekazać, że również taka poradnia medycyny pracy, taki lekarz funkcjonuje  

w szpitalu i można się tam zgłosić w odpowiednią godzinę i zostanie taka osoba obsłużona. 

No, bo mamy naprawdę duży problem również z tym. No każdy, który z nas pracuje, musi 

takie badania przejść okresowe, musi przy zatrudnianiu mieć też takie badania. I to jest też 

kolejny ważny element tak. Myślę, że kolejnym jakimś elementem będą lekarze rodzinni  

w jednych, w jednych sytuacjach mamy jeszcze, jeszcze jakieś możliwości. Gminy Złotów 

powiedzmy to nie dotyczy, bo są lekarze, ale myślę, że też będzie z tym gorzej, też trzeba się 

jako my, jako samorządowcy, musieli się z tym zmierzyć i zorganizować tak ten cały system, 

bo lekarzy jest też mało, więc tu są różne płaszczyzny. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę, koleżanka Adriana.  

Adriana Opłatek – powiedział, Super informacja, jeżeli chodzi o tego lekarza okulistę,  

bo ostatnio sama doświadczyłam takiego problemu i w okręgu nie wiem 100, 100 to może za 

daleko Piła, Wałcz były oddziały okulistyczne, niestety są też pozamykane, dlatego taka 

pierwsza pomoc jest ważna. No trzeba było jechać do Bydgoszczy lub do Poznania, bliżej do 

Bydgoszczy, prawda? I myślę, że te informacje powinny być wrzucone właśnie bardziej 

publiczne. Przy tym może, może nie, żeby zatuszować to, co się dzieje. No bo nie o to chodzi, 

tak, ale to też ważne informacje dla mieszkańców, które mogły, mogliby z tego skorzystać. 

Tak teraz pół żartem, pół serio przewodniczący mówi, że dajmy się tutaj Dyrektorowi 
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zapoznać ze sprawami, ale pierwsza wrzuta ze Skica – chodnik. Wszędzie pewnie będzie tych 

dróg. Każdy z nas chce drogi, chodniki.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, także myślę, że dajmy się tu Dyrektorowi zapoznać  

z każdymi problemami, jak to wszędzie drogi, drogi i chodniki, i drzewa. Dziękuję.  

Artur Walczyński – powiedział, ja tu chciałem zabrać głos, jeżeli można, tak? oczywiście 

nawet bym nawet było wskazane. Dzień dobry, witam Państwa serdecznie. No tu Pan Starosta 

mnie ładnie przedstawił. Ja Skica nie brałem pod uwagę w tym roku w ogóle. Jestem 

zaskoczony, jestem zaskoczony, że tam trzeba coś robić. Tam bardzo ładna droga jest, bardzo 

ładny chodnik, pojadę tam, jak będzie deszcz padał. Zobaczymy co da się zrobić tak pół 

żartem, pół serio. Naprawdę. Dziękuję Państwu za zaproszenie. Chciałem powiedzieć, że od 

miesiąca pełnię obowiązki Dyrektora i drogi są mi znane, dlatego, że pracowałem  

w Zarządzie Dróg. Nie miałem wpływu na zarządzanie, ale pracowałem, wiem, jakie są 

problemy, o ogromne są potrzeby. Drogi są niedofinansowane i tutaj się borykamy z tym 

problemem, ale zrobiliśmy audyt takich potrzeb, jakby pierwszych. Chodzi o utrzymanie 

dróg, poboczy, skrajni pionowych, zakrzaczeń jest masę pracy. Zrobiliśmy ten audyt po to, 

żeby ustalić jakiś harmonogram działań. Generalnie będę chciał robić to gminami, więc jak 

wjedziemy na daną gminę, więc w pierwszej kolejności robimy te rzeczy, które wołają od 

razu o pomoc. A mamy na tyle sprzętu, żeby obsługiwać jakby dwie gminy jednocześnie 

chciałbym, żeby to jak już wiemy, to, żeby te pierwsze potrzeby były zrobione od razu.  

To będzie długi proces, bo tych potrzeb jest wiele. No, ale mamy na to czas, będziemy 

działać. Ja jestem otwarty tak naprawdę na i zachęcam do kontaktu czy mailowego, czy 

telefonicznego. Na wszystkie pytania będą odpowiedzi. Na pewno Pani Radna z Zalesia tutaj 

spogląda na mnie akurat tak siadłem, że po skosie, kontakt wzrokowy mam, ale wiem, że była 

informacja odnośnie chodnika też, drzewa innych rzeczy i zakrzaczeń. To wszystko zostało 

mi przekazane i oczywiście będziemy kontynuować tą pracę, bo tam Gmina Złotów ten 

dojazd, cała droga będzie robiona, chodnik, również tamto drzewo, które ono wysadza ten 

chodniczek, tam on jest bardzo zdewastowane to fakt o wiele gorszy niż w Skicu, ale jeżeli 

uda nam się wyciąć drzewo, to wtedy będziemy robić. Jeżeli przyjdzie odmowna decyzja,  

to tamto miejsce trzeba będzie przebudować całkowicie. No cóż mogę powiedzieć, miło było 

na sesji do tej pory- nie było pytań. Natomiast jak przyszły drogi nagle proszę, bardzo 

rozpoczynamy dyskusję, a wracając do tematu Skica no byśmy musieli się też spotkać. Ja też 

pewnie z Panem Starostą chciałbym po, jeżeli będą te objazdy, to uczestniczyć w spotkaniach 

w sołectwach i no postaram się sprostać zadaniom. Dziękuję, bardzo. Nie ma, nie jestem 
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pewny, ale spróbuję, dziękuję, nie ma problemu, ja jestem dostępny. O każdej porze dnia  

i nocy dostosuje się do każdego terminu i godziny. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę kolega Radny Jarosław Łuczyk.  

Jarosław Łuczyk – powiedział, Panie Arturze, bardzo miło mi poznać, bo ja akurat borykam 

się z takim problemem tutaj od już pół roku, bodajże od miejscowości Kaczochy do mostu na 

rzece Kocunia, gdzie mamy tam tragiczny stan drogi, poboczy i w ogóle. Od września nie 

mogę się doprosić w ogóle połatania tych dziur. Mam nadzieję, że teraz ze zmianą Dyrektora 

jakoś dojdziemy do porozumienia i to nastąpi w jak najszybszym czasie. To tyle. Dziękuję.  

Artur Walczyński – powiedział, chciałbym odpowiedzieć od razu. To chodzi pewnie o ten 

odcinek od krzyżówki w kierunku Buntowa i ten, no to muszę Panu powiedzieć, że my tam 

interwencyjnie generalnie zawsze robiliśmy, bo te uszkodzenia wynikają raczej ze słabej 

jakości tej pierwszej warstwy. I one to nie są takie stricte dziury, jakby całościowe. Trudno 

jest to naprawić masą i dlatego zwlekam trochę jeszcze z tymi naprawami. Na razie tylko 

bezpieczeństwo. Tam są też oberwane pobocza, ale spróbujemy to zrobić kompleksowo 

emulsją na gorąco, ale to musi troszeczkę pogoda się zmienić i to mieliśmy w planach już  

w zeszłym roku, ale nie udało się zrobić, bo tam to jest chyba jedyna metoda naprawy nie 

tam. Tak naprawdę pewien odcinek należałoby całkowicie przebudować, ale mam taki 

właśnie pomysł, żeby zrobić to emulsją na gorąco i ale całą jezdnie taki odcinek zrobimy  

i wtedy będziemy obserwować, czy to przyniosło taki skutek jaki zamierzony mamy efekt. 

Efekt, żeby był taki, żebyśmy tam nie musieli wracać do tego tematu, nie? Także, no właśnie 

dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze. Kolega Radny Andrzej Białczyk.  

Andrzej Białczyk – powiedział, witam Pana Dyrektora, myślę, że uda nam się też 

współpracę nawiązać. Ja też jestem Radnym i Sołtysem w Świętej, także też mam tutaj nawet 

wypisane. Już sobie wypisałem, bo tutaj, wcześniej, już z Wicestarostą, ostatnio zadawałem te 

same pytania, ale na początek, to chciałbym poinformować Pana, żeby Pan się przyjrzał 

wjazd do Świętej, bo też tam słyszałem, że tam do mnie pismo trafiło też od jednej 

mieszkanki i zdjęcia tam koło, ostatnio tam sobie przebiła, bo tam jest tyle tych dziur, już 

łatka na łacie i to nie zdążę ja dzwonić, Pan nie zauważył. Pan też po całym terenie jeździ tam 

co chwilę są dziury, bo to kiedyś, kiedyś tam jest podmokły teren i na moje to powinno być  

to wycięte i zacząć od spodu jakieś trzeba to utwardzić, bo ta łatka na łacie to już nic nie 

pomoże. Czy dziura na dziurze. No i nie wiem, jak się spotkamy, byśmy się spotkali na 
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terenie Świętej, to ten mój koncert życzeń bym, bym opowiedział na bieżąco, bo tak to jest 

mam tam są zapadliska też przez wieś, to też jak deszcz pada, to jest duża kałuża i jak idą 

chodnikiem, to jesteś cały mokry, sam, nawet ostatnio idąc, to też byłem cały opryskany. 

Także tam jest też takich parę miejsc wzdłuż wsi i ulica Polna też jest rozkopana, była, jak 

było w tamtym roku, 2 lata temu było, taka wysoka poziom wody tutaj od pana Krasonia,  

to dołączyli do, do tych studzienek, żeby odprowadzić tą wodę, to też jest rozcięty asfalt i nie 

jest dokończone. Krawężniki stoją już tam 1,5 roku. Nikt się tym nie zainteresował w ogóle, 

że to trzeba dokończyć, to już też zgłaszałem wcześniej Panu Jaskólskiemu i też miało być,  

bo Panu Staroście też mówiłem ostatnio, że mieszkańcy na zebraniu przy przejściu dla 

pieszych na Nową Święte chcieli obniżenia krawężników, bo mamy 1 niepełnosprawnego,  

co jeździ wózkiem inwalidzkim i policja go zatrzymuje on nie może jechać asfaltem, a tam 

nie wjedzie ani nie zjedzie tym, i to też ostatnio prosiłem, to mi to nikt nie odpowiedział ani  

w ogóle nikt nie zareagował na to, i jeszcze mam piaskownik tam. Nie wiem, czy Pan kojarzy 

piaskownik, który służy, służy odpływu do jeziora. Ten jest też pełny. Też zgłaszałem, też 

tam się nikt tym nie zainteresował. No i na moje pismo, ostatnio też Staroście tutaj zadałem 

pytanie, że wpłynęło pismo w 2023 roku o dokończenie chodnika. Nikt mi też nie umie tego 

odpowiedzieć. Czy będzie dokończone, czy nie będzie? Mnie mieszkańcy zatrzymują pytają. 

Nie wiem, co odpowiedzieć. Jasno i wyraźnie chciałbym dostać odpowiedź nie będzie 

zrobiony, będzie zrobiony. Przejście dla pieszych koło Żabki. Też w tym piśmie było, też nikt 

nie odpowiedział, mnie na ten temat ludzie też mnie dopytują. Chciałbym wiedzieć jasno  

i wyraźnie co mam odpowiadać moim mieszkańcom. I jeszcze coś na temat bym chciał 

szpitala. Ostatnio doświadczyłem sam takiej sytuacji. Przyjechała karetka ze Złotowa do 

sąsiada. Sąsiad już ma ponad 80 lat, karetka go nie zabrała. Zadzwoniła córka do innego 

szpitala. Nie będę mówił, jakiego. Karetka przyjechała, zabrała go. Boję się o tą sytuację,  

co się dzieje w szpitalu, bo np. mam też ponad 70 lat mamę i też boję się, że przyjedzie po 

taką starszą osobę taka karetka ze Złotowa i jej nie zabierze. Czy to teraz już nie wiem 

wybranych ludzi tylko będzie zabierać karetka? Czy o co tutaj teraz chodzi? Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Radnemu, proszę Panie Starosto.  

Daniel Sztych – powiedział, ja od razu odpowiem, jeśli chodzi o karetkę. Jeśli chodzi  

o system ratownictwa medycznego, to ratownik, ratownicy decydują o tym, czy pacjent się 

kwalifikuje do zabrania, czy też nie kwalifikuje się do zabrania. Może być to, mogą to być 

ratownicy lub może być to lekarz. Nie ma innej opcji, żeby np. przyjechała karetka z innego 

szpitala i zabrała. Później, prawdopodobnie też skorzystał ze swojej indywidualnej polisy  
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i został zabrany po prostu do szpitala innego z własnym tak zwanym dowozem.  

Tak i prawdopodobnie to była polisa. No, bo na terenie powiatu raczej nie ma możliwości, 

żeby się pojawiła inna, inny zespół ratownictwa medycznego jako zespół ratownictwa 

medycznego. No niestety, prawda też jest taka, że lekarze rodzinni powinni też wykonywać 

troszeczkę więcej badań i większe zainteresowanie wśród swoich pacjentów powinni 

wykazywać, bo często się zdarza, tak, że najprościej najfajniej jest napisać kartkę w postaci 

skieruje kieruje do Szpitala Powiatowego w Złotowie, niech sprawdzą, co pacjentowi dolega. 

Bez badania krwi, moczu, pozostałych badań, bo takie często jest najprostsze działanie. Tak? 

Więc czasami też przyznam rację lekarzom naszym, którzy mówią, a gdzie są pozostałe 

badania i czemu nie zostały przeprowadzone. Nie uogólniam tego, jakby że zawsze tak jest. 

Czasami się zdarzają sytuacje, w których no lekarz mógł, czy powinien postąpić inaczej, ale 

znaczna część przypadków niestety jest taka no, troszeczkę więcej empatii powinni mieć też 

lekarze rodzinni. Jeśli chodzi o jeszcze 1 rzecz. Tutaj Pan Radny już mówił, jeśli chodzi  

o przejście przy Żabce. Okaże się, że będziemy mieli w Świętej co 150  m przejście dla 

pieszych, więc no musimy światła i przejścia dla pieszych, więc musimy się nad tym 

zastanowić czy kolejne przejście każdy ma prawo przejść przez ulicę 100  m od przejścia dla 

pieszych, zachowując szczególną ostrożność. I tutaj powiem tak, że każdy może przejść  

w każdym miejscu, jeśli ma mniej jak 100  m do przejścia, powinien przejść przez przejście 

dla pieszych, a jeśli ma powyżej przechodzi na własną odpowiedzialność, a jeśli chodzi  

o chodnik, nie mam tutaj pozytywnych informacji. Nie wiem, czy tam był projekt, czy nie 

było projektu, natomiast dążymy do tego, żeby tam, gdzie nie ma, gdzie nie ma chodników, 

że to będzie naszym priorytetem, żeby te chodniki powstawały, musimy powiedzieć sobie,  

że np. w Buntowie też nie mamy chodnika, że w Nowej Świętej też nie mamy w ogóle 

chodnika i musimy to mieć na uwadze. No taki jest priorytet mój, priorytet zarządu, żebyśmy 

dążyli do tego, ja wiem, że to może nie jest duży odcinek, ale nie mając chodnika w wielu 

miejscowościach stawiamy na to, żeby chociażby z jednej strony tamten chodnik się pojawił. 

Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, Panie Starosto. Wy już przed sesją wyczerpaliście, 

wyczerpałyście swój limit. Proszę Panie Wójcie. 

Ewa Mreła – powiedział, ja tylko, dosłownie chciałabym podziękować, że właśnie mówi się 

o tej Nowej Świętej, o chodniku w Świętej dużo się mówiło, o chodniku w Skicu dużo się 

mówiło, o Nowej Świętej nigdy, więc chciałabym podziękować z tego miejsca, że w końcu 

się mówi o drodze i chodniku w Nowej Świętej, bo ja rozumiem, że gdzieś się chodnik 
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zapada, gdzieś nie wiem, jest kałuża, ale u nas tak naprawdę nie ma tego chodnika. Jeżeli się 

ktoś potknie i złamie sobie nogę, to mam nadzieję, że szpital stanie na wysokości zadania  

i pomoże. Także bardzo dziękuję, że mówi się o drodze i o chodniku w Nowej Świętej.  

Teresa Pawłowska – powiedział, bardzo mi miło poznać Pana Dyrektora Powiatowego 

Zarządu. Myślę, że i w przyszłości również cały czas miło, ponieważ ja tutaj mam no duży. 

nie mylić proszę z gminą Lipka, bo już mi się tak zdarzyło, więc tutaj uprzedzam. Podziękować 

za tą dobrą wiadomość, jaka jest. Miło mi usłyszeć, że realizuje się. Oczywiście bardzo no na 

razie się cieszę, ale poczekamy do końca. Na koniec podziękuję. Zapraszam Pana Dyrektora do 

Bługowa. Oczywiście do Bługowa trzeba przejechać przez most. Most liczy 100 m.  

wglądu technicznego, konieczny i dokładnie trzeba to zrobić, bo jak dotychczas to moim 

zdaniem były też no niezbyt dokładne. Bo to nie wystarczy przejść się przez most i zobaczyć  

z zewnątrz, bo oczywiście barierki też są do pomalowania, ale tutaj nie są konieczne. To nie 

najważniejsze. Nie jest priorytetowym zadaniem w przeglądzie tego mostu, ponieważ trzeba 

wejść pod most i tam zobaczyć, jakie są pęknięcia pod mostem. No niestety, wygląda to 

poważnie. No trzeba koniecznie zrobić i bardzo bym prosiła o przegląd taki dokładny tego 

mostu. W przyszłości również złożę też wniosek o nie wiem czy emulsjonowanie, ale no 

przede wszystkim trzeba by zwrócić uwagę na wjazd do samego Bługowa. Ten odcinek drogi 

asfaltowy. Ponieważ jest bardzo spękany i no dziury wypadały jak wszędzie, ale teraz no to się 

sypie po prostu już jest tak spękany ten asfalt, że będzie trzeba i bardzo proszę pomyśleć o tym 

w przyszłości. Ja wiem, że są powiat jest duży i jest dużo wydatków, ale taki wniosek będę 

składała i będę go powtarzała co roku do skutku. Dziękuję bardzo.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koleżance.  

Artur Walczyński – powiedział, chciałbym od razu odpowiedzieć może, jeżeli chodzi  

o Świętą. No to te sprawy utrzymaniowe powiedzmy piaskownika i napraw, no to jest  

w naszych obowiązkach zrobimy od razu, ale być może nawet dzisiaj po sesji, byśmy mogli 

się umówić, czy na jakiś tam termin- bym podjechał, bo nie bardzo wiem, w którym miejscu 

miałby to obniżenie, nie miałem takiej informacji odnośnie obniżenia krawężnika gdzieś. 

Poza tym jest tam kilka rzeczy, które zawsze na miejscu lepiej jest ustalić więc po sesji 

możemy umówić jakiś termin i ja tam podjadę. To jest odnośnie Świętej natomiast jeżeli 

chodzi o most w Bługowie, no to też są sprawy utrzymaniowe, jeżeli chodzi o Zarząd Dróg. 

Natomiast chciałem Panią uspokoić, bo przeglądy obiektów mostowych nie wykonujemy 

sami, to ustawodawca nas tutaj obliguje do tego mamy narzuconego inspektora mostowego  
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z Poznania. On przyjeżdża i chciałem Panią zapewnić od strony konstrukcyjnej na pewno nie 

ma żadnego zagrożenia, co nie znaczy, że kwestia przyczółków tam uzupełnienia jakiś rzeczy, 

to należy do nas i oczywiście to będziemy robić oraz utrzymania jakby szczelności płyty 

głównej na wierzchu. To, co Pani mówi, to faktycznie są kwestie kosmetyczne, malowania 

itd., ale to też trzeba zrobić i to do nas należy. Natomiast jeżeli chodzi o kwestie 

konstrukcyjne, to oczywiście też, że tak powiem wchodzimy pod te mosty i jeżeli jest jakiś 

problem, to zgłaszamy go też inspektorowi, ale on ponosi pełną odpowiedzialność  

i zapewniam Panią, że gdyby coś było nie tak, to z pewnością nie dopuściłby lub w 

zaleceniach od razu wskazałby, jakie prace należy wykonać nie. Także jak najbardziej te 

sprawy utrzymaniowe, to będziemy stworzę brygadę do, do mostów, mamy ich wiele, ale też 

chodzi o przepusty pod drogowe, o takie kwestie odprowadzenia wód- tu dużo jest rzeczy do 

zrobienia. Ten odcinek za mostem do Bługowa no faktycznie jest spękany i tam w zasadzie 

jedyna, jedyna naprawa to może polegać na tym- na emulsji, póki co. Bo no te spękania 

siatkowe to jest jedyna metoda naprawy i oczywiście jak tylko pogoda pozwoli, bo my w tym 

czasie jesienno, jesienno- zimowym, wiosennym, to polegamy na masie na zimno. Natomiast 

później, jak już pogoda, pozwala to tylko emulsja i te spękania też byśmy chcieli zrobić 

kompleksowo, zobaczyć, jaki to skutek przyniesie. Także tyle z mojej strony. Na pewno będę 

chciał tam też, jak będzie kontakt, to pojawić się, żeby to ustalić. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panie Dyrektorze, jeszcze teraz Pan Wójt chciał, 

Nie? Chciałby Pan zabrać głos? Kolega Radny Tadeusz Brzeziński.  

Tadeusz Brzeziński – powiedział, witam również. To tak, może dwa zdania na tę służbę 

zdrowia, bo służba zdrowia ten cały system uważam, że jest chyba zwalony, że kupę 

pieniędzy pochłania, a tak naprawdę dla tego śmiertelnika niewiele zostaje. Wielkie kolejki 

czym są spowodowane- brakiem pieniędzy, prosta sytuacja. W jakim procencie dzisiaj  

w większości z nas leczymy się prywatnie, bo doczekać się normalnego z ubezpieczenia 

ochrony, to czasami może się człowiek nie doczekać. I jeśli ten system tak naprawdę chyba 

od podstaw nie zostanie zweryfikowany, zarządzanie tymi pieniędzmi się nie zmieni, to 

będziemy cały czas rozmawiać, o czym rozmawiamy, nie ma pieniędzy, nie ma tego, nie ma 

tamtego, bo sam, sam z doświadczenia wiem, jak, jak na tych samych maszynach, na tych 

samym sprzęcie prywatnie się załatwia sprawę od ręki, a ktoś, kto chce przez Fundusz 

miesiąc, 2, 3, 4, rok, 2. No i my to tak o tak przyziemnych sprawach, a problem jest, problem 

jest zagrzybiały od głowy. I takie jest moje zdanie, no i będziemy zawsze chyba o tym, o tym 

rozmawiać. Tu dukać, zamykać oddziały, nie zamykać oddziały, leczyć czy nie leczyć. 
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Lekarze, czasami też na SOR w Złotowie też wiele tam było na to, że się przyjdzie siedzi, się 

czeka z bólem, nie z bólem i różnie ludzi, ludzi są tam odczucia. Ten np. taki przykład nie 

wiem, czy lekarz zapytam no właśnie, bo też takie dobre pytanie, czy lekarz kierujący do 

szpitala z podejrzeniem zapalenia płuc- lekarz przyjmujący podważa to? Ma takie prawo  

w ogóle? Może nie przyjąć? Co później okazało się bardziej po wielkich bojach. Co później 

okazało się, że jest zapalenie płuc. Ta osoba miała zapalenie płuc. To tylko też taka dygresja 

dobra, ale dwa zdania, tylko pojedyncze przypadki. Temat wszędzie się zdarzają, ogólnie, 

tutaj, teraz na temat. Bo dobrze, jak tylko dwa zdania, to co powiedział Pan Starosta tu, 

odnośnie właśnie dróg i drzew. Temat wałkowany też, jaka siła tym działa, że na drogach, 

gdzie naprawdę trzeba zwalniać, jak się jedzie większymi pojazdami, między drzewami, 

uciekać. No tam do tego Józefowa jest taka typowa dajmy na to przykład takiej drogi i latami 

się morduje, to i jakiś meszek, jakiś ptaszek, jakiś sraszek, i Pan to dobrze Pan powiedział 

giną ludzie i nie wiem no, ptaszek musi przeżyć, człowiek musi zginąć. Wyjazdy z polnych 

dróg, z bocznych dróg. Mogę wskazać parę miejsc z zamkniętymi oczami ciągnikiem,  

się wsuwasz z drogi: czy ktoś ci przywalić i nie przywali no i bezpośrednie zagrożenie życia  

i nie ma na to przecież to są lata itd. odnośnie tylko tyle, bo już jak tu proponowaliście 

Panowie, to jakieś tam spotkanie odnośnie tej Młyńskiej, która trwa chyba z 2 dekady, już tu 

zrobione, tam zrobione tu dziura tam nie ma, tam jest. Proponuje właśnie to spotkanie, żeby 

tam i wtedy się omówi szerzej. Także dziękuję na ten moment.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, robocze, robocze spotkanie, Pan dyrektor sam 

zaproponował. Czy są jeszcze pytania? Pan Wójt?  

Piotr Lach – powiedział, tylko szybko, szybko w temacie od razu chciałem przypomnieć 

temat, o którym, o który walczę od dawna i w dziwny sposób nie znajduje zrozumienia, 

chociaż Poseł Szopiński prezentował to nawet na mównicy sejmowej. Proponowane przeze 

mnie i lobbowane przez wiele lat zmiany w funduszu sołeckim umożliwiające inwestowanie 

naszych pieniędzy funduszowych w infrastrukturę czy w tereny należące choćby do 

Powiatowego Zarządu Dróg czy do innej jednostki samorządu terytorialnego. Wydaje mi się, 

że bardzo proste, jednozdaniowe, jednozdaniowa zmiana w ustawie o funduszu sołeckim.  

Z tego, co mi tam Pan Poseł mówił, że no tak, ponoć nie ma problemu z tym, a choćby tutaj 

widzimy, że Święta dysponująca bardzo dużym funduszem sołeckim no mogłaby podjąć 

próbę partycypowania czy też rozwiązywania tego problemu krótkiego odcinka chodnika, 

choćby w oparciu o ten fundusz sołecki, skoro i też ja tutaj w pełni rozumiem stanowisko 

Zarządu Powiatu, że mamy wiele miejscowości w których tych chodników nie ma w ogóle. 
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W Nowej Świętej też podejmowaliśmy jakieś tam próby, żeby z funduszu sołeckiego 

wyodrębnić środki trochę też licząc na zmiany przepisów w tym zakresie. Moglibyśmy 

doskonale wspierać takie małe inicjatywy właśnie funduszem sołeckim, który w wielu 

miejscowościach tak do końca nie wiadomo na co wydać, ponieważ no większość tej 

infrastruktury drogowej należy do innych jednostek samorządu terytorialnego, także no może 

ktoś nas słucha, może, może znowu no będę oczywiście w różnych środowiskach 

politycznych w tym zakresie lobbował, żeby te zmiany dokonać. W innych kwestiach 

oczywiście też ja tutaj liczę na to, że Pan Dyrektor będzie analizował i realizował lub 

podpowiadał oczywiście wszystkiego się nie da zrobić. My corocznie po zebraniach wiejskich 

przekazujemy taką informację o pytaniach, o wnioskach, o jakichś interwencjach ze strony 

mieszkańców, dotyczących różnych obszarów. No i oczywiście to, co dotyczy Powiatowego 

Zarządu Dróg to zwykle tutaj Pan Grzegorz Górski przekazuje i no ja, że swojego 

doświadczenia samorządowego doskonale wiem, że mieszkańcy nie zapominają, raz 

zdefiniowany problem, raz zdefiniowana dziura ona zwykle się sama nie zasypuje. Więc no 

niestety, im szybciej się to zrobi lub udzieli odpowiedzi, że można nie można itd. no to 

powoduje, że mamy mniej problemów potem na tych zebraniach. Bo no był Pan Starosta  

w Nowej Świętej. Ja też wielokrotnie w różnych miejscach otrzymywałem straszne połajanki. 

W związku ze stanem dróg powiatowych. Co my możemy zrobić? Oczywiście odpowiedzi 

takie, że powinniśmy partycypować w kosztach. Ja to rozumiem. Natomiast nie chciałbym się 

licytować tutaj na to, który samorząd więcej da. Ja myślę, że pokusimy się o przygotowanie 

takich wyliczeń, jakie środki zaangażowaliśmy właśnie w budowę infrastruktury choćby tej 

pieszo – rowerowej, wzdłuż dróg powiatowych i chętnie posłucham, czy w innych 

samorządach na terenie powiatu złotowskiego stało się podobnie? Mamy bardzo szeroką też 

sieć dróg. Ja w tym, w tej odpowiedzi tutaj dotyczącej wskazania drogi priorytetowej nie 

odważyłem się na taki ruch, ponieważ uważam, że dla każdego mieszkańca jest to droga 

priorytetowa i już miałem przykład taki, że mieszkańcy Starego Dzierzążna po wizycie u 

Pana Starosty, gdzie pokazywali, jak wygląda droga, jak jest zalana, jak jest popękany, już ta 

nakładka. No Pan Starosta powiedział, jeżeli Wójt będzie, uzna to za drogę priorytetową,  

to możemy z tym coś zrobić. To znowu Wójt jest winny temu, że robimy drogę w Starej 

Dzierzążnie albo nie robimy drogi w Starej Dzierzążnie. Więc ja się nie zgadzam z taką,  

z takim podejściem i będę ostro krytykował. Natomiast zawsze podejmowaliśmy działania, 

podejmowaliśmy współpracę i w miarę możliwości, a te możliwości dzisiaj przedstawiłem. 

Przekazaliśmy do ZWiK- u 500 000. Ogólnie dokonaliśmy dzisiaj zmiany na 800 000  zł 

zwiększając wydatki, bo rozglądamy się dookoła i mówię tu o programach unijnych i innych 
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formach dofinansowania i tam nic nie widać. W związku z tym no sięgamy do własnego 

budżetu, będziemy sięgali po inwestycje pożyczkowe, bo też już zaczynamy się rozglądać za 

tymi tematami, żeby obniżyć koszty kredytowania, ale będziemy musieli sięgać po kredyty, 

żeby zadania zrealizować. Te 3 inwestycje, które przedstawiliśmy w KPO na 5 000 000  zł 

mieszkańcy wiedzą o tym, że one zostały przedstawione do KPO i guzik ich obchodzi, że nie 

dostaliśmy pieniędzy. Oni wiedzą, że jest zrobiony projekt i czekają na zrobienie kanalizacji, 

nie aquaparku, kina, teatru, tylko kanalizacji. Jeżeli no my tego nie widzimy w jakiś 

szerszych, szerszych sferach politycznych, że tego typu potrzeby, ta lista pokazuje jakie są 

potrzeby w samorządach, co trzeba zrobić i mowa o ochronie środowiska, ganianie kogoś, 

kto, kto nie wiem no pali mniej suchym drewnem albo bo go na co innego nie stać, a z drugiej 

strony nie potrafimy podjąć konkretnych działań, o których mówiliśmy przed wyborami,  

że pieniądze z KPO rozwiążą nam cały szereg problemów, to my dzisiaj pierwsza porządna 

próba podejścia do pozyskania środków finansowych z KPO kończy się jakąś totalną porażką 

i perspektyw, jeżeli nie zmienią się kryteria- perspektyw nie ma żadnych. W ogóle szkoda 

angażować pracowników i tym bardziej nadzieje ludzkie w tego typu zagadnienia, bo no za 

chwilę będą mnie ludzie pytali: no Panie Wójcie, mówił Pan, że złożyliście wniosek jakie są 

jego losy? No są takie jakie czekamy na jakieś systemowe rozwiązania, które małe samorządy 

wesprze, bo inaczej nie mamy żadnych szans na rozwój, będziemy się cofali a pozyskiwanie 

środków zewnętrznych, no ale chyba nie o to chodziło.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panu Wójtowi, kto jeszcze z Państwa chciałby 

zabrać głos?  

Barbara Wyrwicka – powiedział, ja mam pytanie do Pana Starosty. Mówił Pan o fejkach  

w sprawie konkursu na dyrektora szpitala. A jaki jest stan faktyczny proszę powiedzieć i czy 

oddział wewnętrzny jest w pełni obsadzony? Czy funkcjonuje na 100 %? Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Starosto.  

Daniel Sztych – powiedział, dziękuję za to pytanie. Oddział wewnętrzny w 100 % 

funkcjonuje, jest chyba 7 lekarzy. W pozostałe dni nie wiem, czy jest 1 lekarz na dyżurze, ale 

są też dni, kiedy ci lekarze się zmieniają, że to nie są ci sami lekarze, cały czas dyżurujący od 

7.00 do 15.00 więc ta obsługa jest. Jeśli chodzi o wybór do komisji, wybór generalnie 

dyrektora szpitala. W grudniu podjęliśmy uchwałę, chyba w grudniu o powołanie do komisji 

konkursowej pani dr Molendy. Pani dr Molenda została w późniejszym czasie zatrudniona 

jako lekarz na oddziale psychiatrii. W związku z czym nie wynika to wprost w ogóle  
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z ustawy, jeśli chodzi o ustawę, że lekarz zatrudniony w szpitalu nie może brać udziału. 

Pragnę przypomnieć, że w pozostałych 2 konkursach czy 3 patrząc jeszcze historycznie.  

To właśnie lekarz ze szpitala złotowskiego brał udział w wyborze, w wyborze dyrektora. 

Faktycznie może budzić to kontrowersje, bo jakbyśmy na to nie spojrzeli, jest uzależniony 

bez względu na umowę, czy on ma umowę o pracę czy kontrakt. No jest jednak jego 

przełożonym dyrektor szpitala, którego wybierze. W związku z tym pani dr Molenda  

w chwili, kiedy zobaczyła, że pełniąca obowiązki szpital, w szpitalu powiatowym złożyła 

aplikację, że chce być, że chce być dyrektorem tego szpitala Pani dr Molenda złożyła 

rezygnację z udziałów w komisji konkursowej. Ba, podkreślę jeszcze 1 rzecz, która jest dosyć 

istotna. Komisja konkursowa oprócz tego, że została powołana w takim, a nie innym składzie, 

przyjęła regulamin wyboru, który wynika z ustawy i oprócz tego, że przewodniczący 

zaproponował minimalne wymogi te, które wynikają z przepisów ustawy co do opisania 

koperty, co do wykształcenia, co do staży, to co wymaga w minimalnym zakresie z ustawy 

komisja nie wnosiła żadnych uwag. I to była cała praca komisji do tej pory więc tak naprawdę 

członkowie tej komisji, no nawet nie mieli wpływu na to, co jest jakby wewnątrz, bo musieli 

przyjąć to, co jest minimalnie z ustawy. Ktoś, kto napisał nawet ten donos, mógłby wyrządzić 

szkodę, żebyśmy odwołali, czy by inaczej- nie odwołaliśmy przecież pani dr Molendy, tylko 

ona sama złożyła rezygnację, więc nie ma o czym tu mówić. Ba, bym nawet powiedział, że 

pani Aneta Kaufka, jeśliby nie zatrudniła pani dr Molendy na oddziale psychiatrii, to by 

działała moim zdaniem na szkodę szpitala. Bo jeśli mamy lekarza, który jest skłonny podjąć 

zatrudnienie w naszym szpitalu, to uważam, że priorytetem jest przyjąć tego lekarza do 

szpitala, żeby leczył ludzi, bo są potrzeby. Lekarzy nie mamy jak marketów, że sobie 

możemy wybierać, musimy zatrudnić i uważam, że wtedy byłoby działanie na szkodę 

szpitala, jakiekolwiek. A oprócz tego właśnie wyjaśniając no komisja konkursowa nie zrobiła 

nic, co wynikało z ustawy i nawet trudno to tłumaczyć. A pani dr Molenda złożyła 

rezygnację, więc trzeba uzupełnić, trzeba uzupełnić skład komisji wybierającej, bo jeśli ta 

komisja wybrałaby lekarza- dyrektora, nie mając w swoim składzie lekarza, to wtedy ten 

konkurs byłby nieważny i narazilibyśmy się na błędy proceduralne i unieważnienie tego 

konkursu. Tu uważam nawet w drugą stronę właśnie, że musi być taka procedura zachowana. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panu Staroście. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę chętnych. Dzisiaj dosyć się przedłużyła. W związku z tym, 

że nie ma chętnych już do zabierania głosu. Aha, jeszcze 1 wniosek wpłynął do Rady. 
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Informacyjnie, myślę, że zajmiemy się nim na przyszłym tam posiedzeniu komisji, a dotyczy 

on właśnie tej sprawy: wycięcia tych lip, już się zwróciło tutaj jakiś no nie będę mówił  

po nazwisku, żeby ustanowić po prostu ten odcinek przy tej drodze, jak to jest aleje, jako aleje 

zabytkowe, park, no, ale dobra to będzie sprawa na przyszłe posiedzenie komisji myślę Rady. 

Wszystkim serdecznie. 

Adriana Opłatek – powiedział, o te dożynki jeszcze jak zapytasz, czy się? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dzisiaj nie ma? Dzisiaj tam nie o dożynkach, nie będziemy 

rozmawiać. Dziękuję wszystkim serdecznie za przybycie na dzisiejszą sesję, za merytoryczną 

dyskusję, korzystając z okazji Starosty i Dyrektora. Na samym początku powiedziałem no tylko 

dobrze, że teraz jeszcze teraz porozmawialiśmy tutaj na temat zdrowia naszego, co jest jedno  

z najważniejszych elementów, ale dalej dyskusja się toczy tylko wokół dróg nie, wszystkie 

drogi prowadzą do powiatu. Myślę, że w ramach dobrej współpracy uda nam się dużo 

osiągnąć. Nie nowych, chociażby inwestycji, ale poprawić te, które no jeszcze, póki co 

funkcjonują i da się uratować, ale to tylko dzięki dobrej współpracy. Jeszcze raz wszystkim 

dziękuję. W związku z wyczerpaniem porządku i tematów dzisiejszych. Aha, to a w związku  

z tym również jeszcze, że mamy dzisiaj tłusty czwartek tych pączków pełno na stole.  

Zasługa to jest m.in. naszej koleżanki Barbary, za co bardzo serdecznie dziękuję.  

Dziękuję wszystkim za przybycie.  

 

- więcej dyskusji nie było 

Ad 33 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął XI sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1104 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

       Magdalena Borsich                                                                         Sławomir Czyżyk 

 


